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Civilne 
iniCiative
Piranska občina ena sama civilna 
iniciativa, odprte fronte na vseh 
področjih. V ostalih treh obalnih 
občinah bolj mirno in konstruktivno. 
Stran 2-4

Spori v občini 
ankaran
Namen športnega društva Katarina 
je omogočiti rekreacijo ljudem in ne 
županu kravžljati živce. 
 
Stran 5
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valentino 
kanzyani
Oče je bil v bendu, ki je 
začel igrati glasbo, ki je bila 
za mnoge čudna. Tako sem 
jaz bil in sem še za mnoge 
čuden in delam čudno 
muziko, z mašinami.
Stran 10-12

Fuži S 
tartufi
Ko ljudje pomislijo na istrsko hrano 
so najverjetneje prva jed, ki jim pade 
na pamet fuži s tartufi. 
 
Stran 26

Dušan Mes
Nove proge že imajo narejene 
lovilne jaške in odtoke in drugi tir bo 
morebitne ekološke nesreče preprečil.
Stran 6-8

obalni zDravniki
V poletnem času obravnavajo 
tudi do 30% več bolnikov s skoraj 
nespremenjenim številom zaposlenih
Stran 14-15

MMs
Stran 18-19
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Spoštovani bralci
Ekipa Obala plus je pregledala aktivnosti civilnih 
inicativ v vseh štirih obalnih občinah. V Kopru, 
Izoli in Ankaranu jih ni bilo prav veliko. Še tiste, ki 
obstajajo, so vztrajale samo na tem, da se nekatera 
odprta vprašanja razvoja njihove okolice razrešijo 
v sodelovanju in pogovoru z vsemi, ki se jih razvoj 
dotika. Še večni izolski upornik Mef trdi, da se da vse 
rešiti s pogovorom. In Izola bo očitno v naslednjem 
obdobju postala center organiziranega razvoja. 
Župan, ki je podedoval najhujše finančno stanje med 
vsemi štirimi občinami, je v kratkem času zagnal 
več projektov. Izolani so, ne samo njega, ampak 
tudi ostale člane občinske uprave na začetku tedna 
opazovali, kako poletno oblečeni hitijo na zadnje 
sestanke, ki jih je župan še skliceval, čeprav je bil 
uradno že na dopustu. 
Do civilnih iniciativ lahko vsi skupaj čutimo določeno 
spoštovanje, saj kažejo na pogum posameznikov, da 
se uprejo občinski oblasti, če ocenijo, da ta deluje 
v neskladju z interesi večine ljudi in da zastopa le 
interese posameznikov, ki so blizu trenutni občinski 
upravi. Ampak kaj če so včasih civilne iniciative 
tiste, ki služijo ozkim interesom posameznikov, ki 
so njihovi organizatorji? Kaj če jim je kakršnakoli 
misel na spremembe in razvoj enostavno tuja? Kaj 
če si ne želijo sprememb,  kakršnekoli pač že so? 
Nedolgo nazaj je eden izmed organizatorjev civilnih 
iniciativ postavil zelo enostavno vprašanje. Občina 
je predlagala določen razvojni projekt in njegovo 
edino vprašanje je bilo: kaj bom jaz imel od tega. 
Vprašanje je seveda  globoko napačno. Pravi razvojni 
projekti imajo vedno  nekaj, kar prinese dobre stvari 
za večino ljudi v okolici, kjer se dogajajo. Občina je 
seveda tista, ki mora vedno z jasno komunikacijo 
razložiti svoje cilje. Če komunikacija spi in je slaba, 
potem bomo lahko vsi verjeli nekomu, ki recimo 
reče, da prenova Jernejevega kanala pomeni gradnjo 
pristanišča za velike križarke. Vedno pa obstaja še en 
pogled na življenje, ki pravi, da je razvoj slab sam po 
sebi. Spremembe in razvoj nam ne prinesejo ničesar 
dobrega, raje zadržimo stanje takšno, kakršno je. 
Vsak razvoj pomeni, da bo nekdo nekaj imel od tega 
in to zagotovo ne bom jaz. Tudi s to trditvjo se lahko 
seveda strinjamo. Še več.  Mogoče bi lahko v takšnih 
občinah gradili svojo prepoznavnost na tej filozofiji. 
Turistični slogan bi lahko recimo bil: »Pri nas se nič 
ne spreminja in se tudi v naslednjih 100 letih ne bo.«  

Tomaž Perovič

občinE
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tako smo se tokrat odpravili po poteh 
civilnih iniciativ, ki politikom »kravžljajo 
živčke« na območju štirih obalnih 

občin. Obiskali smo Borisa Capudra, lastnika 
neponovljive zapuščine in kulturne dediščine, 
škvera v Jernejevem kanalu, ki se tudi ob pomoči 
civilne iniciative že vrsto let bori za obstanek 
in konkreten, predvsem pa korekten napredek 
Jernejevega kanala. Z njim se strinja tudi eden od 
predstavnikov Civilne iniciative Piran in občinski 
svetnik, Davorin Petaros, ki želi razveljaviti 
tri zazidalne načrte v Portorožu,  in sicer ob 
Belokriški cesti, Parku cvetja in Med vrtovi, 
ki jih je v uradnem listu v času volitev objavil 
še prejšnji župan Peter Bossman. Poleg tega 
pa se bo po naših zanesljivih podatkih v bližnji 
prihodnosti sestala tudi skupina tistih, ki striktno 
nasprotujejo izgradnji golf igrišč v Sečovljah. 
Po besedah Davorina Petarosa, bi torej lahko 
rekli, da je celotna Piranska občina ena velika 
civilna iniciativa, saj se »fronte« odpirajo na vseh 
možnih področjih.
Civilna iniciativa Jernejev kanal

Kot vemo, je Seča krajinski park, v katerem so 
svoj prostor našle nekatere zaščitene rastlinske 
in živalske vrste. Lesene barke, ki jih obnavlja 
Capuder, pa tej krajini dodajo še prav poseben 

čar. Kar ni zanemarljivo pa je to, da so okolju 
prijazne, saj so v celoti narejene iz lesa. Tako je 
delavnica, kjer obnavljajo stare lesene »barkače«, 
pridobila status arheološke in tehnične dediščine. 
Še več, tu se v morju nahajajo tudi stari rimski 
pomoli. »Našli smo jih predvsem po naključju, 
ko smo začeli ta del kanala poglabljati in je voda 
začela odnašati blato s katerim so bili ti pomoli 
zasuti. Na zavodu za varstvo kulturne dediščine 
so strokovnjaki potrdili, da ti pomoli izvirajo iz 
obdobja pred 2000 leti.«

Ljudje na tem območju želijo, da bi bilo tu okolje 

urejeno in obiskovalcem prijazno za sprehajanje, 
kolesarjenje kot tudi za oko. Tako je danes 
občina na območju Jernejevega kanala predvidela 
celovito ureditev ribiške infrastrukture, ki je 
bila ocenjena na 2.54 milijona evrov. Občina si 
je ob tem obetala 2,1 milijona evrov sredstev iz 
evropskega sklada za pomorstvo in ribištvo. S 
pridobljenimi sredstvi bi tako uredili neposredni 
in priobalni pas rta Seča na iztoku Jernejevega 
kanala, ki je namenjeno izvajanju ribogojništva 
in školjkarstva. V okviru sanacijskih del pa naj bi 
poglobili še plovno pot v pristanišče, zgradili nov 
pomol dolžine 36 metrov in uredili 15 priveznih 
mest za plovila dolžine med 8 in 24 metri. Kot 
nam je zaupal Capuder, projekt poglabljanja ne 
pije vode. »Glede na to, da je celoten Jernejev 
kanal sestavljen iz blata oziroma mulja izkop ni 
realen, saj bi se ob izkopu na eni strani začelo 
vse posedati na nasprotni strani. Rešitev bi bila 
kvečjemu v tem, da bi privezi tu seveda lahko 
bili, ampak ob zavedanju lastnikov ladij, kakšno 
je stanje,« je bil jasen. Poleg tega je izpostavil 
kot popoln nesmisel, če bi občina odlagala mulj 
v bazenih Sečoveljskih solin, saj naj bi kljub 
zagotovilom občine, da poseg ne bo škodljivo 
deloval na samo specifiko okolja, v civilni 
iniciativi imeli zagotovila strokovnjakov (med 
drugim tudi dr. mikrobiologije Pretnarja), da ta 

trditev občinskih služb ne drži. Ob nasutju mulja 
bi se uničila črna plast zemlje, poimenovana 
petala. Na območju, ki ga občina želi poglabljati 
se med drugim nahaja tudi drstišče rib, kar 
pomeni uničenje biotopa. »Ne pride pa v poštev 
uničenje rimskih kaskad, ki bi ob poglabljanju 
in novi gradnji betonskih pomolov dobesedno 

postale preteklost,« je ob tem povedal Petaros 
in dodal, da v poštev ne pride niti dejstvo, da bi 
na območju, kjer se med drugim nahaja  gostilna 
Ribič, posekali 30 let stara drevesa zato, da bi 
tam postavili parkirišča. 
Civilna iniciativa Piran 

Glavni cilj Civilne iniciative Piran, ki je aktivna 
že 12 let, je razveljavitev treh zazidalnih načrtov 
v Portorožu (ob Belokriški cesti, Parku cvetja 
in Med vrtovi). Ob tem so sprožili pobudo na 
ustavnem sodišču, da zadrži in razveljavi odloke 
o pozidavi. 

Trije OPPN obsegajo območje veliko 13 
hektarov in predvidevajo gradnjo 53 različno 
velikih hiš, parkirišč, parkov, igrišč, širitev cest in 
ureditev komunalne infrastrukture. Med lastniki 
je tudi podjetje Moravia Steel nepremičnine, ki je 
v letu 2012 od podjetja Istrabenz Turizem kupilo 
2,1 hektara veliko območje nekdanje Vrtnarije 
Portorož, za katerega je odštelo 6,6 milijona 
evrov. Na omenjenem zemljišču je podjetje 
načrtovalo gradnjo devetih apartmajskih hiš 
in manjši hotel. Po znanih podatkih podjetje 
zemljišča nebi kupilo, če jim nebi bila obljubljena 
gradnja omenjenih investicij. Sicer pa je parcele 
kupilo še veliko drugih manjših lastnikov, ki si 
prav tako kot Moravia Steel želijo graditi. In kot 
je v Piranu že v navadi, se je tudi tokrat zapletlo. 
Kot nam je zaupal  (ponovno) Petaros, je takrat 
civilna iniciativa pričela z zbiranjem podpisov za 
naknadni referendum, ki se nato ni zgodil, so 
pa predstavniki civilne iniciative na upravnem 
sodišču dosegli, da je bila odločitev tedanjega 
župana Petra Bossmana razglašena za nezakonito. 
Novi župan Đenio Zadković je po volitvah 
januarja letos ocenil, da referenduma ni več 
mogoče razpisati, saj bi razpravljali o že veljavnih 
odlokih. Petaros je takrat želel občinskemu svetu 
predlagati razveljavitev spornih odlokov, vendar 
se to zaradi postopkov, ki so lahko zelo zamudni,  
ni zgodilo.

»V primeru treh OPPN-jev gre predvsem za 
občinsko-gradbeno-investicijski lobi, ki vodi našo 
občino že ves čas. In žalostno je, da se je nova 
oblast, namesto, da bi to reševala kot so prvotno 
obljubljali, enostavno priklopila in projekte 
podpira. Gre za uničenje vsakršne industrijske-
proizvodne dejavnosti in popolno demografsko 
spremembo. Vemo namreč, da je občina Piran 
najbolj razseljena občina v Sloveniji,« pa je bil ob 
tem jasen Boris Capuder, ki je ob tem izpostavil, 
da lobiji ob tem predvsem pričakujejo samo še 
dodaten finančni priliv na račun »komunalne 
rente«, dejanske koristi za občino in občane pa 
tu ni. Bistvo tega je po besedah Capudra med 
drugim  pobiranje provizij od gradbenikov, ki 
bodo na teh območjih gradili. Z njim se je strinjal 
tudi Davorin Petaros, ki je ob tem izpostavil, 
da se ljudje že predolgo trudijo, da bi stvari v 
Piranu premaknili na bolje in vendar je veliko 
takih, ki so obupali in se med drugim tudi že 
odselili. »Razočara tudi dejstvo, da v tej občini, 
namesto da bi podpirali in skrbeli za našo 

kulturno dediščino, raje vse uničijo in pozidajo z 
betonom,« je bil jasen Petaros. 
Civilna iniciativa ŠPET (nova osnovna šola 
na Škofijah)

V Mestni občini Koper je tik pred volilnim 
letom duhove začela buriti zgodba, ki je med 
drugim poskrbela, da je takratni župan Boris 
Popovič izgubil kar nekaj glasov. Govorimo 
namreč o primeru, ko so krajani Škofij ob 
napovedani energetski sanaciji močno dotrajane 
osnovne šole na Škofijah vzrojili, saj jim je bila 
prvotno obljubljena gradnja popolnoma nove 
osnovne šole. Ustanovili so Civilno iniciativo 
ŠPET, ki se je poglobila v samo problematiko in 
se dokopala do podatkov, da obstoječa šola ni 
več primerna za uporabo. Kot je za OBALAplus 
povedal predstavnik civilne iniciative Alan Radin, 
krajani še danes vztrajajo pri izgradnji nove šole. 
»Nikakor ne pride v poštev, da bi se izvedla 
sanacija ali le delna sanacija obstoječe osnovne 
šole. Naši otroci ne morejo hoditi v šolo, ki je 
zgrajena iz nevarnega azbesta in ob deževju pušča 
na vsakem vogalu« je bil jasen Radin. Izpostavlja, 
da bodo v bližnji prihodnosti, ko dobijo odgovore 
in predloge z Mestne občine Koper, organizirali 
zbor krajanov, kjer bodo krajanom predstavili 
skupne rešitve. 

Civilna iniciative ŠPET je Mestni občini 
Koper podala tudi svoja dva predloga rešitve 
problematike. Prvi predlog predvideva izgradnjo 
nove šole nad obstoječo stavbo, ne da bi 
se posegalo v samo konstrukcijo obstoječe 
montažne šole. Vendar se ob tem pojavi težava, 
saj bi del nove gradnje posegel v na novo urejena 
in sanirana igrišča. Zato v CI rešitvi niso najbolj 
naklonjeni, pa vendar bi ob pravih pogojih pristali 
tudi na to. Drugi predlog, ki so ga podali in ga 
tudi v celoti podpirajo, je izgradnja šole v dveh 
fazah, in sicer na območju, ki se nahaja nad šolo 

obala

Kaj (nE) žElijo 
Civilne iniCiative
Župani naj bi delali predvsem v obče dobro za ljudi, stremeli naj bi k napredku in 
vendar so tudi oni in zaposleni, ki delajo v občinskih upravah samo ljudje, ki delajo 
napake. Kljub temu so te napake v imenu napredka, velikokrat lahko usodne za 
občane in našo neponovljivo kulturno dediščino in stolčki se občinskim šefom 
lahko kaj hitro krepko zamajejo. 
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in pod igriščem. V drugi fazi pa bi sledila izgradnja 
na delu območja, kjer danes stoji šola. Ob vsem 
tem se pojavi vprašanje, kam bi med potekom 
gradnje druge faze, ki bi zajemala prav območje 
obstoječe šole, namestili otroke. Kot nam je 
pojasnil Radin, bi del razredov ob zaključeni prvi 
fazi že premestili v nove prostore, poleg tega pa 
je pripravljena s prostori pomagati tudi krajevna 
skupnost.
Proti migrantom tudi civilna iniciativa v 
Miljah

Iz Občine Ankaran (ki je dejansko nastala 
prav zaradi pobude civilne iniciative), so nam 
sporočili, da ne vodijo seznamov civilnih iniciativ. 
Klub temu smo ugotovili, da civilne iniciative v 
ankaranski občini so. Še vedno je aktivna civilna 
iniciativa proti migrantskemu centru na Debelem 
rtiču. Kot sta mi povedala avtorica peticije Sabina 
Homjak in član iniciative Kristjan Pahor, deluje 
ta civilna iniciativa od lanskega leta. Zaenkrat 
je zbranih več kot 10.000 podpisov, ki pa se še 
vedno zbirajo. Razložila sta, da so podpisniki 
vsi, ki imajo nek ineteres. To pomeni od ljudi, ki 
hodijo na morje na Debeli rtič do staršev otrok 
s posebnimi potrebami in državljanov, ki so tako 
ali drugače lahko prizadeti s to zgodbo. 

»Osnova iniciative temelji na tem, da je morje 
javno dobro. Migrantov zaenkrat ni nameščenih 
na Debelem rtiču. To pa še ne pomeni, da jih 
jutri ne bo tam. Sam minister je lansko leto na 
odboru za notranje zadeve povedal, da Debelega 
rtiča niso črtali iz kontingentnega načrta«, 
sta povedala. Na Občino Ankaran se glede 
problematike ne obračajo več. Ko je ena njihova 
članica lansko leto poskusila vstopiti v stik z 
županom, ji to ni uspelo. Če naj bi bilo Občini 
Ankaran v interesu delovati za svoje prebivalce, bi 
župan že leta 2015 preprečil zapis Debelega rtiča 
v kontingentni načrt države. V civilni iniciativi so 
prepričani, da je v Sloveniji na voljo dovolj drugih 
kapacitet za nastanitev oseb, ki so nezakonito 
prišle v Slovenijo. V Občini Ankaran je bila pred 
volitvami aktivna tudi Civilna iniciativa za boljšo 
prihodnost Ankarana. Njihovi člani so bili glasni 
predvsem pri novem odloku o krajinskem parku 
Debeli rtič in mu ostro nasprotovali. Menili 
so, da so določbe v odloku premalo dodelane, 

zaradi česar bi lahko imeli prebivalci težave pri 
svojem življenju in razvoju kraja. Trenutno civilna 
iniciativa in njeni člani niso aktivni.
Najbolj aktivni za ohranitev izolskega 
kmetijstva

Na izolski občini so nam povedali, da je bilo v 
preteklosti nekaj civilnih iniciativ in sicer Civilna 
iniciativa za kmetijstvo, Civilna iniciativa za 
ureditev Arigonija, Civilna iniciativa glede zakona 
o javnem redu in miru in Civilna iniciativa proti 
hrupu. Najbolj aktivna je zaenkrat še civilna 
inciativa za kmetijstvo, katere član je Drago 
Mislej – Mef. Kot je povedal, je na kmetijskih 
zemljiščih veliko objektov, 2/3 od tega so objekti, 
ki jih potrebujejo ljudje za obdelavo zemlje. Vse 
ostalo pa so vikendaši, ki so si postavili objekte, 
kar pa je pritegnilo tudi inšpektorje. »Prišli so 
inšpektorji in izdali odločbe o rušenju objektov 
na kmetijskih zemljiščih in nastala je panika«, 
je povedal Mef. Zato so se takrat organizirali v 
civilno iniciativo in skušajo te težave pripeljati do 
sprejemljive rešitve. Ob tem je dodal, da ljudje, ki 
obdelujejo zemljo tudi potrebujejo manjši objekt 
za spravilo delovnega orodja in strojev. Pojasni, 
da je Občina Izola sicer spremenila Odlok o 
urejanju podeželja, vendar je vseboval določilo, 
da morajo lastniki objekta imeti tudi soglasje 
zavoda. Na tej točki je prišlo do razhajanja 
glede dovoljene velikosti objektov na kmetijskih 
zemljiščih. Ostale civilne iniciative v Izoli so 
zaenkrat bolj kot ne v mirovanju.

Uredništvo

Gre za športno društvo, 
ki ima status društva, ki 
deluje v javnem interesu 

na področju Mestne občine Koper, 
ki mu ga je podelilo Minstrstvo 
za šolstvo, vsako leto pa na svojih 
igriščih gosti vojake Slovenske 
vojske, policiste, Rdeči križ, gasilce, 
osnovne šole, različna podjetja 
in posameznike ter različna 
državna prvenstva, ki zaradi nastale situacije ne 
more delovati. Alojz Gec, predstavnik športnega 
društva nam je zaupal, da so problematiko z 
elektriko začasno rešili tako, da so reflektorje, ki 
razsvetljujejo igrišča za odbojko na mivki priklopili 
na agregat.
Jabolko spora okrepčevalnica

Jabolko spora naj bi bila predvsem okrepčevalnica, 
ki stoji na državni parceli, in sicer nezakonito. 
Tako električno napeljavo kot vodovodno 
napeljavo, ki se nahaja na tem območju, pa je 
občina podedovala, ko se je odcepila od Mestne 
občine Koper. »Takrat smo občino pozvali, da si 
to želimo urediti, vendar do tega ni prišlo. Tako 
smo te dni z občine prejeli Obvestilo o prenehanju 
zagotavljanja oskrbe z električno energijo in vodo, 
kjer so navedli, da so na podlagi ustnega zagotovila 
na sestanku z vodstvom Direkcije RS za vode 

ugotovili, da delujemo nezakonito in nam bodo 
odklopili navedeno,« je za OBALAplus povedal 
Gec. Društvo je po njegovih besedah že dlje časa 
v sporu z občino oziroma ankaranskim županom 
Gregorjem Strmčnikom. »Vse kar smo želeli je, 
da bi občina tudi na področju športa napredovala 
in pomagala društvom, vendar se to ni zgodilo. 
Danes smo zato tam, kjer smo.«
Grožnje, šikaniranje in diskriminacija

Tako nam je Gec ob odklopu elektrike in 
vode društvu zaupal: “Vsakega, ki je proti občini 
čakajo grožnje, šikaniranje in diskriminacija. Sam 
sem občino že prijavljal določenim organom, 
in sicer zaradi diskriminatorne delitve denarja, 
protizakonitih razpisov … Po drugi strani sem jim 

pa poskusil pomagati in jim celo ponudil, pomoč 
glede zaščite in reševanja problematike občinskih 
privezov, predvsem pa pri sestavi odlokov v 
povezavi s to problematiko, vendar so moji 
predlogi pri županu naleteli na gluha ušesa.«

Poleg tega naj bi se po besedah Geca Športno 
društvo Katarina prijavljalo na različne občinske 
razpise, namenjene športnim društvom, preko 
katerih so na začetku sicer dobili nekaj denarja, 
danes pa jim je občina financiranje v celoti odrezala. 
Kljub temu se društvo po njegovih besedah ni 
vmešavalo v odločitve občine, vse do trenutka, 
ko naj bi jim namerno odklopili elektriko in vodo, 
predvsem na podlagi tega, da so neposlušni. 
Drugim športnim društvom pa naj med drugim ne 
bi dovoljevali vpisa v športno zvezo Ankaran, če 
želijo pridobivati sredstva iz razpisov, kar naj bi 
Alojz Gec imel tudi pisno dokazano.

Da gre za pomembno društvo v ankaranski 
občini po besedah Alojza priča tudi to, da ga 
vsako leto obišče več obiskovalcev, ki pa se danes 
nimajo možnosti niti stuširati in to na območju 
javnih tušev, ki so za turiste, kopalce in vse, ki se 
ukvarjajo z vodnimi športi še kako pomembni. 
»Zgodilo se je, da so dobesedno odgnali skupino 
italijanskih turistov, ki so se želeli po aktivnosti 
stuširati, kar je nesprejemljivo, saj ljudem s takim 
obnašanjem dajemo občutek, da pri nas niso 
dobrodošli in zaželeni, medtem ko se želimo iti 
turistično obmorsko mesto. 
Kaj pa ostala društva?

Kot zanimivo dejstvo Gec izpostavlja, da je 
tu še šest drugih društev, ki prav tako stojijo na 

parcelah, ki so v državni lasti in imajo prav tako 
speljan isti vodovod in elektriko kot Športno 
društvo Katarina. Poleg tega tudi vsa našteta 
društva nimajo urejenega statusa z državo, vodo 
in elektriko pa je občina odklopila le ŠD Katarina. 
Glede navedenega smo se z vprašanjem ali lahko 
podobno usodo pričakujejo tudi ostala društva in 
ali bodo društvu ŠD Katarina pomagali in pristopili 
k reševanju problematike, obrnili tudi na občino 
Ankaran, ki je sicer podala izjavo za javnost, v 
kateri je zapisala: »Odločitev Občine Ankaran za 
odklop infrastrukture (voda, elektrika) na območju 
Sv. Katarine, kjer deluje Športno društvo Katarina, 
je usklajena z upravljavcem zemljišča, Direkcijo RS 
za vode, in je bila sprejeta po tehtnem razmisleku 
in temeljiti presoji razmer. Občina Ankaran, 
ki je že predstavila načrt ureditve športno 
rekreacijskega parka (ŠRP) Sv. Katarina, je skladno 
s tem pristopila k urejanju lastniških razmerij 
z RS za potrebe nadaljnjega razvoja krajevnega 
pristanišča in športne dejavnosti na območju ŠRP 
Sv. Katarina.« Konkretnih odgovorov na vprašanja, 
ki smo jih zastavili pa žal v naše uredništvo, razen 
sporočila za javnost, ki stoji na trhlih temeljih, 
nismo nikoli prejeli.

Prav tako smo se z vprašanji obrnili na Direkcijo 
RS za vode, kjer so nam sicer potrdili, da je 
omenjena parcela v lasti države. Kot so zapisal gre 
za morsko vodno in priobalno zemljišče, s katerim 
upravlja Direkcija RS za vode. “Na omenjeni 
parceli tudi nismo podelili nobene vodne pravice,” 
zagotavljajo in dodajajo: “Glede omenjene parcele 
imamo pri nas v reševanju vlogo Občine Ankaran 
za brezplačni prenos. Ob ogledu zemljišča, ki je 
potekalo konec marca, so predstavniki Direkcije 
RS za vode ugotovili, da je zemljišče deloma 
zasedeno z objekti, ki onemogočajo prost dostop 
na javno dobro. Z ugotovitvami smo seznanili 
občino.” Kljub temu pa tudi od Direkcije RS za 
vode, nismo dobili jasnih odgovorov na vprašanje, 
s katerimi parcelami v Ankaranu še razpolaga, saj 
naj bi po naših znanih podatkih, razpolagali tudi z 
zemljišči, kjer stojijo še nekatera druga društva v 
Ankaranu s podobnimi pogoji kot ŠD Katarina.

ankaran

katarina brez elektrike in voDe
Občina Ankaran je odklopila elektriko in vodo Športnemu društvu Katarina. Elektriko in vodo naj bi jim zaprli glede na 
zagotovilo s strani vodstva Direkcije RS za vode, ki je tudi upravljalec nepremičnine s parcelno številko 1358 k.o. Oltra, kjer 
naj bi omenjeno športno društvo nezakonito izvajalo svoje aktivnosti.

JerneJev kanal 

Potem, ko je občinski svet na redni seji 11. 
julija zavrnil investicijski program za ribiško 
pristanišče v Seči, se je občina znašla v 

hudih škripcih, saj je bila tik pred tem, da ostane 
brez dveh milijonov nepovratnih evropskih 
sredstev. V luči propadlega projekta je stolček 
občinskega direktorja prostovoljno zapustil Aleš 
Buležan, ali je zaradi tega istega fiaska odstopil 
tudi podžupan Gabrijel Franca, ne vemo. Kljub 
temu, so se minuli petek stvari na izredni občinski 
seji popolnoma zasukale.  Občinski svet Občine 
Piran je naposled le sprejel investicijski projekt 
ureditve ribiškega pristanišča v Seči.

Občina Piran se bo lahko na podlagi te odločitve 
potegovala za pridobitev evropskih sredstev v 
višini 2,1 milijona evrov. Kot so zapisali, občina 
želi z ureditvijo pristanišča omogočiti ribogojcem 
in školjkarjem varne pogoje za delo ter urediti 
sedaj zanemarjeno območje, ki predstavlja, po 
mnenju velike večine prebivalcev in obiskovalcev, 
eno izmed najbolj degradiranih območij slovenske 
obale.

Projekt torej predvideva ekološke izboljšave, 
saj ne bo več nevarnosti iztekanja tekočin iz 
ob oseki nasedlih plovil, meteorne vode pa 
naj bi se odvajale preko lovilcev olj. Za fekalne 
odplake bi se uredila mala komunalna čistilna 
naprava. Prečiščene odpadne vode bi uporabili 
za sanitarne vode. Poglabljanje pristanišča naj bi 
vključevalo odstranjevanje mulja na globino do 
2,50 metra, kar bo omogočalo plovbo plovil z 
ugrezom do največ 1,50 metra. Morebitna plovba 
čezoceanskih ladij, ki se omenjajo v medijih, ne 
bo mogoča. 

Vendar pa zgodba tu še ni končana. Te dni je 
na spletu zaslediti sporočilo civilne iniciative 
Seča, ki zahteva javno predstavitev in obravnavo 
investicijskega projekta Ribiško pristanišče 
Seča v sodelovanju s krajani. Poleg tega krajani 
zahtevajo tudi možnost podaje konstruktivnih 
in upravičenih pobud glede na njihove potrebe 
in skladno z varovanjem in ohranjanjem naravne 
kulturne dediščine ter trajnostnim razvojem.

Oglasi v OBALAplus
e: marketing@obalaplus.si
t: 040 600 700
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V zvezi z zadnjim iztirjenjem vlaka v Dolu 
pri Hrastovljah me zanima, kolikokrat na 
leto beležite takšne nesreče? 

Gre za prvo takšno nesrečo na tem tiru. Tudi 
sicer ne beležimo veliko iztirjenj vlaka. Lahko 
rečem, da se iztirjenje zgodi enkrat na leto, pa še 
to večinoma na tovornih postajah, kjer se dnevno 
sestavljajo velike količine vlakov in premika velika 
količina vagonov. Moram poudariti, da je takšna 
nesreča, ki se je zgodila v Dolu pri Hrastovljah, 
na zaprti progi, izjemno redek slučaj.
Kakšni so preventivni mehanizmi, s 
katerimi preprečujete, da se to zgodi? Kaj 
je šlo tukaj narobe? Zakaj je vlak iztiril?

Najbolj pomembno je, da je infrastruktura 
moderna in izpeljana v skladu z vsemi standardi. 
Ker pa je omenjena proga zastarela, je zelo 
pomembno vzdrževanje proge. Poudarek na 
vzdrževanju na tej progi je bistveno večji kot 
drugje, še posebej zato, ker gre za t. i. gorsko 
progo, ki je zelo prometna. Po tej progi se 
odvija izjemno veliko prometa. Gre za eno 
najbolj obremenjenih prog v Evropi, ki je dobro 
vzdrževana. Takšne skrite napake, ki je botrovala 
nesreči v Dolu pri Hrastovljah, se praktično ne da 
odkriti. Najverjetneje je bila napaka v materialu, 
ampak to bodo pokazale podrobne raziskave. 

Kako pogosto pregledujete tire in progo?
Progo tedensko pregleduje 50 - 60 ljudi, s 

posebnimi napravami pa dvakrat na leto. Ob tem 
naj dodam, da je bila proga zgrajena za prevoz 2 
milijonov ton tovora. Danes se po njej prevozi 14 
milijonov ton, to pomeni, sedemkrat več. Na dan 
to progo prevozi več kot sto vlakov, težkih 2000 
ton in to je tisto, kar je največji problem. Zato je 
pomembnost drugega tira takšna. Menim, da bi 
Slovenija, glede na vse trende v preteklosti, rabila 
drugi tir že vsaj 10 ali 15 let.
Kdaj je bil opravljen zadnji pregled proge 
in kdaj je bilo zadnje vzdrževanje te proge?

Proga je bila podrobno pregledana spomladi, 
vzdrževanje je bilo opravljeno teden dni pred 
nesrečo. Izvajala so se tudi nujna vzdrževalna 
dela. Praviloma se proga zapre dva ponedeljka v 
mesecu, ko se izvajajo vzdrževalna dela in opravi 
pregled proge. 
Po nesreči ste postavljali neko podlago, 
ki bi naj v prihodnje preprečevala izlitje 
v zemljo. Ali je to način, da ne pride do 
izlitja v tla? Ali se to uporablja po nesrečah 
ali kot preventiva? 

Na tem mestu bi se najprej zahvalil gasilcem, 
ki so s svojim hitrim posredovanjem preprečili 

Dušan Mes
Pogovarjali smo se z direktorjem Slovenskih železnic Dušanom Mesom, ki je na čelu družbe že od leta 2012. Dotaknili smo 
se aktualne nesreče tovornega vlaka, zaradi katere vsi prebivalci na obali še vedno trepetamo, saj je ogrožena naša pitna 
voda. Govorili smo tudi o hitrih progah, s katerimi se Slovenija zaenkrat še ne more pohvaliti. In ker hitre proge še niso v 
načrtih države, bo treba za pokušino hitre proge na vlak iz Trsta v Milano. Zanimalo nas je tudi, zakaj toliko časa čakamo 
na drugi tir ter zakaj vožnja iz Kopra do Maribora traja vsaj pet ur.

izlivanje kerozina iz vagona. Takoj po nesreči so 
zaščitili mesto odtekanja in zato je odtekalo 90 
% manj kerozina. Nasprotno bi odteklo veliko 
več in posledice bi bile katastrofalne. Prav tako bi 
se zahvalil vsem zaposlenim Slovenskih železnic, 
ki so sanirali omenjeno progo. Te podlage 
preventivno težko postavimo. Na primer, nove 
proge že imajo narejene lovilne jaške in odtoke, 
ta proga pa tega nima. Pomembno je, da ljudje 
vedo, da bo drugi tir sodobno zgrajen in tudi 
morebitne ekološke škode se bodo preprečile. 
Na tej progi, kjer se je zgodila nesreča, pa seveda 
vsega tega nimamo, saj takrat, ko je bila zgrajena, 
takih standardov še ni bilo. 
Koliko kerozina je bilo na tem tovornem 
vlaku, ki je iztiril? Obstaja omejitev glede 
količine prevoza nevarnih snovi naenkrat 
oziroma ali je določeno, koliko kerozina 
naenkrat je dovoljeno prevažati? 

Na vlaku je bilo dobrih milijon in pol litrov 
kerozina. Omejitev ni, je pa res, da se v Sloveniji 
že tako vozijo krajši vlaki kot v tujini, ravno 
zaradi stanja infrastrukture. Pri nas so vlaki dolgi 
do 500 metrov, drugje so tudi do 700 metrov 
ali več. 
Ali obstaja omejitev za število vagonov z 
nevarnimi snovmi?

Kot rečeno, vlak je lahko dolg največ 500 
metrov in to je ta omejitev, ki je za slovensko 

železniško infrastrukturo tudi ključna. 
S kakšni hitrostjo vozijo vlaki z nevarnimi 
snovmi?

Na tem odseku vozijo vlaki od 70 - 90 km/h, 
ta vlak pa je vozil 20 km/h, ker je ravno speljeval 
iz železniške postaje. Poleti je na tem odseku 
večinoma  omejitev 50 km/h, ravno zaradi 
požarne ogroženosti in v času nesreče je  bila 
požarna ogroženost visoka. Takrat tudi vlaki na 
tem območju vozijo največ 50 km/h.
Kaj bi lahko Slovenske železnice naredile, 
da se v prihodnje takšne nesreče 
preprečijo, oziroma, da se takšna nesreča 
sploh ne bi zgodila?

Slovenske železnice so že ogromno naredile, 
da je ta tir sposoben voziti take količine in da je 
tveganje za nesrečo izjemno majhno. Ogromno 
je bilo narejeno na protipožarni varnosti. Na 
tem odseku je nizko število potniških vlakov. 
Mislim, da bo ta proga odprta še vsaj 7 - 8 let, do 
izgradnje drugega tira, zato bo potrebno glede 
na tole zadnjo izkušnjo, še dodatno zaostriti 
določene pogoje, zlasti pri prevozu nevarnih 
snovi.
Kako je potekala sanacija? Koliko zemljine 
je bilo odstranjene?

Odstranjene je bilo približno dvesto kubikov 
zemljine, vse do skale, nekje en meter in pol, 
ponekod dva metra. Na tem območju je bila 
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pobrana vsa zemljina na dolžini približno 200 
metrov in odpeljana na ustrezno deponijo, kjer 
je bila pregledana in je bilo ugotovljeno, da je bilo 
notri okoli 1000 litrov kerozina. Postavljene so 
bile tudi membrane, ki zadržujejo vodo, da ne 
pronica v zemljo.
Kolikšna je bila škoda na strani Slovenskih 
železnic?

Škoda, ki jo beležimo za enkrat je okrog 2 
milijona evrov. To je neposredna škoda, potem 
pa je potrebno prišteti še izpad prihodkov in 
težave, ki jih imamo sedaj zaradi velikih zastojev. 
Na koncu bo ta številka višja.
Zakaj menite, da traja toliko časa, da 
pridemo do drugega tira?

To je bolj stvar politike. V Sloveniji imamo 
težave z velikimi projekti, žal so pa nujni, če 
hočemo biti konkurenčni v okolju.
Za koliko se bo povečal prevoz z drugim 
tirom?

Projekti so, ki pravijo, da se bo povečal več kot 
za dvakrat. Danes se vozi 100 vlakov, potem se 
jih bo bistveno več kot 200. Glede na projekte se 
bo tovor podvojil. Iz 100 vlakov na dan, na 200 
in tudi več.
V kolikšnem času se po vašem mnenju 
povrne investicija v drugi tir?

Glede na projekcije, ki jih ima Luka Koper 
in glede na projekcije, ki jih imajo Slovenske 
železnice, bo ta proga absolutno upravičila 
investicijo. Pomembno je, da se drugi tir zgradi  
tudi zaradi vseh tveganj, ki jih omenjena proga 
predstavlja.
Za koliko bi se moral povečati promet v 
Luki Koper?

Potencial tovora za Severni Jadran je velik. 
Severni Jadran postaja vedno bolj konkurenčen 
severno-evropskim pristaniščem. Ključno je 
vlaganje v kapacitete in zaledno infrastrukturo. 
Izgradnja drugega tira pomeni manj 
tovornjakov na cestah?

Ne, mislim, da ne. Če bo več tovora, bo več 
vlakov in bo več tovornjakov. Tovornjake na 
avtocestah se omeji na drugačen način. 
Bo gradnja drugega tira še sploh smiselna, 
glede na to, da vemo, da so Madžari vložili 
v luko v Trstu, kar posledično pomeni, da 
pričakujemo velik razvoj te luke in da je 
Avstrija naredila hitro progo do Trsta, ki 
zaobide Slovenijo?

Vse luke v tem delu, torej Trst, Reka in Koper, 

se bodo širile. Tovor gre tam, kjer je ceneje in je 
manj tveganj. Vse tri luke se bodo razvijale in to 
je prav. Vsaka luka ima svojo strategijo. Katera je 
bolj prava, težko ocenim, dejstvo pa je, da je to 
dobro za celo logistiko.
 Pa se vam ne zdi, da je čas ključna 
dimenzija v logistiki?

Čas je ključen. Še vedno mislim, da četudi je 
pozno za drugi tir, da se vseeno zgradi. Če se 
država odloči drugače in ne zgradi drugega tira, 
se bo tudi Luka Koper težko širila. Je pozno, ni 
pa prepozno. Ko bo drugi tir zgrajen in če bo 
šel razvoj Luke Koper v smer, ki je predviden, 
bodo proge čez Slovenijo bolj konkurenčne od 
dosedanjih držav. Mislim, da je ta pot najbolj 
ugodna iz več vidikov, ne samo cenovno. 
Koliko časa traja vožnja vlaka na relaciji 
Koper – Maribor? Je kaj upanja, da se bo v 
bližnji prihodnosti to skrajšalo?

Železniške proge so v fazi prenove. Ko bo ta 
zaključena, bo vlak iz Maribora do Ljubljane vozil 
90 minut, do Divače pa še dodatno uro. Vlak na 
relaciji Maribor - Koper bo vozil 3 ure. 
A to že govorimo o hitrih progah?

Ne, hitrih prog v Sloveniji ni. Gre za obnovo 
obstoječega železniškega omrežja, ki bo 
prihodnje leto obnovljeno. Gradnja hitrih prog 
pomeni veliko investicijo in novo umeščanje 
v prostor, predvsem pa so za to potrebna res 
ogromna sredstva.

Petra Mežnarc

Po podatkih Rižanskega vodovoda je 
stanje vode na viru Rižana zaenkrat 
še takšno, kot je bilo pred nesrečo. 
Monitoringi do sedaj še niso pokazali 
odstopanj, prav tako ni zaznati vonja 
po kerozinu. Vzorce vode za preiskavo 
na mineralna olja prinašajo v laboratorij 
na analizo v času brez padavin vsakih 
8 ur, organoleptično zaznavanje vonja 
po kerozinu pa izvajajo vsakih 6 ur. V 
primeru dežja se bodo monitoringi še 
okrepili. Da je voda v samem zajetju 
nedotaknjena, je povedal tudi minister 
za okolje in prostor Simon Zajc, vendar 
tudi poudaril, da se kerozin premika. Na 
območju razlitja so pričeli z vrtanjem  
vrtin in na eni ugotovili prisotnost 
kerozina. Ko bodo na podlagi vseh 
vzorcev ugotovili kje se nahaja glavnina 
kerozina, bodo pričeli s črpanjem. Do 
takrat pa vse prebivalce pozivajo k 
racionalni porabe vode.
(opomba uredništva: članek je nastal 20. 
7. 2019)

DOBRA PLAČA, 
TOP EKIPA!

Te zanima? Svojo prijavo oddaj na

kariera.lidl.si

Naši prodajalci in prodajalke so obraz Lidla in glavna vez  
z našimi kupci. Pridruži se jim in postani del TOP ekipe! 
Zaposlujemo po celi Sloveniji. To je tvoja priložnost!

Kakšen bo tvoj urnik dela?

Vsi sodelavci delajo po urniku dela, ki je znan 2 tedna vnaprej.  
Delovnik je fleksibilen, delo pa poteka največ 5 dni na teden.

Kakšno plačilo lahko pričakuješ za svoje delo?

Za 30-urni tedenski delovnik lahko pričakuješ:

Katere ugodnosti ti bo nudil Lidl?

Smo družini prijazno podjetje in sprejeli smo več kot 20 ukrepov  
za usklajevanje poklicnega in zasebnega življenja naših sodelavcev.  
Med najbolj priljubljenimi so brezplačne počitnice na morju za otroke  
sodelavcev, dodaten dan dopusta na 1. šolski dan, božičnica, pikniki,  
obletnice in ostala druženja, novoletno obdarovanje otrok ter delavnice  
in izobraževanja. 

Poleg tega vsak zaposleni prejme Lidlovo kartico ugodnosti, ki jo lahko  
koristi pri ponudnikih gostinskih, turističnih, športnih in ostalih storitev.

1. leto 940 EUR bruto/mesec
2. in 3. leto 980 EUR bruto/mesec
4. in 5. leto 1.030 EUR bruto/mesec

6. in vsako naslednje leto 1.080 EUR bruto/mesec

Želiš vedeti, kako bo izgledal tvoj delovni dan?

Skeniraj QR-kodo in si oglej video predstavitev 
delovnega dne prodajalcev, ki sta ga posneli  
kar naši prodajalki Sandra in Biljana.
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ko sva se dogovarjala za tale pogovor, 
si v New yorku pozabil mobitel. 
Še prej so ti na letališču ukradli 

plošče in še prej iz stanovanja v Ljubljani 
računalnik na katerem je bilo že nekaj 
tvoje glasbe. Se ti to dogaja pogosto? Si 
rastresen?

Pa saj se človeku zgodi marsikaj. In če si 
medijska oseba, in to poveš, postane tudi 
zanimivo. Je v pogodbi, ki jo imaš kot medijska 
oseba. Dino Dvornik mi je nekoč dejal, kaj se pa 
pritožuješ, v tujini vsem brskajo tudi po smeteh, 
da bi odkrili kaj zanimivega. Ko sem postal DJ, je 
bil to najmanj zanimiv posel, še barmani so bili 
večje face. Zdaj pač sem zanimiv, a to gre zraven 
k temu, kar delam. Pevec od Maajke je rekel, če 
tega nočeš, pojdi delat v Djura Djakovića, pa 
te ne bo nihče povohal. Zdaj vsi mislijo, da DJ-i 
sklepamo milijonske posle, če gremo v Las Vegas. 
Če napolniš prostor, v katerem nastopaš, ti pač 
plačajo. Daleč od milijona.
Kako si se pravzaprav začel ukvarjati z 
glasbo?

Moj oče je bil glasbenik, cel dan je skladal(zapoje 
refren). Igral je kitaro, ki se je slišala po celem 
stanovanju, tudi skozi zaprta vrata. Mamo sem 
spraševal, kdo so ti simpatični fantje, ki prihajajo 
k nam. Glasbeniki, je odgovorila. Aha kul, face, 
sem si mislil. Kaj pa tale? Ta je DJ. Aha, tudi faca. 
Oče ni hotel, da se ukvarjam z glazbo, čeprav je 
sam igral do konca življenja. Njegova kariera se je 
začela s Kameleoni, bili so res slaven bend, meni 
pa se je zdel njihov lajf zanimiv. Ko sva z Umekom 
vrtela v Ambasadi Gavioli, se je nekaterim zdelo 
dovolj že to, da imam možnost, da delam tam. 
Plačali so me slabo in ko sva odšla od tam, sva 
postala svetovni zvezdi. 
Kako si pravzaprav začel?

Ko se je oče se zaljubil v 16 letno Miss topless, 
nas je vrgel iz hiše in z mamo sva odšla živet na 
Markovec. Kot pravi moja mama, če se to ne bi 
zgodilo, morda nikoli ne bi bil to, kar sem. 
Tvoj oče je bil rocker…

…mama pa beck vokalistka. Oče je bil v bendu, 
ki je začel igrati glasbo, za mnoge čudno. Tudi oni 
so bili čudni, dolgolasci. Tako kot sem jaz bil in 
še sem za mnoge čuden in delam čudno muziko, 
z mašinami. No, mogoče bo čez petdeset let 
drugače,  tako kot se je spremenil odnos do 
Kameleonov, bodo čez petdeset let rekli, tale 
Kanzyani iz Kopra je bil pa faca. Bil sem izbran 
med sto najboljših DJ na svetu, Koprčan, na 
75 mestu. Tega sem bil vesel, nisem pa nikoli 
pomislil na to, da bi zdaj moral narediti vse, da 

bi bil recimo trideseti. Uživam v glasbi in to je to. 
Stari rockerji so, in jo še, prezirajo to 
muziko…

Seveda.
Rekoč, da je to konec glasbe, ko jo eni tipi 
začnejo delati z računalniki ali pa mešajo 
komade. Kaj je tvoj oče, kot zaprisežen 
rocker rekel na to?

Prepirala sva se od začetka. Trdil je, da to ni 

nobena muzika. In ko so mu prijatelji, ki so se 
zbirali od najstniških let na kavici v Kopru, nekoč 
rekli, kaj je zdaj Danilo, tvoj sin bo postal bolj 
znan kot ti, ga je to šokiralo. Obenem pa ga je 
začel sin in ta glasba zanimat, šel je z mano na 
Ibizo, in tako sva pri mojih tridesetih letih postala 
prijatelja.
Zelo težko jo je razložiti ljudem, ki tehno 
glasbe ne poslušajo…

A obstajajo?
Seveda in verjamem, da jih je med našimi 
bralci tudi veliko.

Veš kaj sem opazil? Da veliko ljudi glasbo samo 
posluša, in ob tem ne uživa. Za razliko od mene, 
jaz uživam z glasbo v vsakem trenutku. Nekateri 
me začudeno sprašujejo, kaj, ti še vedno uživaš? 
Kakšna je pravzaprav ta glasba? Glasba, ki 
jo delaš. Čudna beseda, delaš. Ti ne pišeš 
not, tako kot so jih včasih?

Seveda pišem.  
Potem pa razloži. Predvsem kaj počne 
računalnik?

Računalnik mi da možnost, da delam s 
simfoničnim orkestrom. Nekdo, ki igra 
samo kitaro, lahko z računalnikom posname 
simfonijo, vokale. Delaš čuda. V studiu imam 
instrumente, ti jih pokažem(res je, op.a.), na 
katere igramo(harmonij, indijski tradicionalni 

instrument, melodica, tolkala, marimbe, 
shakerje) in ti pošiljajo računalniku signale. 
Ampak to ni kar nekaj. 27 let vrtim glasbo, in 
vsaj 25 se učim delati svojo glasbo, veliko sem se 
naučil v tem času, miksal sem različne komade 
na ploščah in se kasneje učil delat svojo glasbo. 
Preko instrumentov snemamo akorde, te signale 
pošiljamo mašinam, računalnik nič ne počne sam, 
Zdaj si upam igrati inštrumente, tudi peti. Recimo 
Prince, delal je v času, ko je bilo že možno početi 
to, kar ti razlagam. S tehniko produciranja je sam 
lahko posnel album. Je pa res, da igra sam veliko 
instrumentov, v komadu Sign of Times je odigral 
vse. En prvih samplerjev, legendarni, Ferlight 
sistem je omogočal programiranje različni 
inštrumentov preko računalnika, Prince je tako 
že sredi 80ih produciral komad na način, ki ga 
producenti kot jaz uporabljao tudi danes, le da 
je danes bistveno bolj izpopolnjen. Tehnika se 
razvija in danes še vedno uporabljam določene 

inštrumente, ki so se pojavili konec 70 let, ritem 
mašine in sintisajzerje, s katerimi lahko ustvarimo 
večino zvokov, ki obstajajo v naravi in še več kot 
pa s klasičnimi instrumenti. Produkcija glasbe 
se je, odkar uporabljamo sintisajzerje in ritem 
mašine, spremenila in se konstantno dopolnjuje.  
Recimo Quincy Jones, ki je bil producent 
Michaela Jacksona je uporabljal snemalne 
tehnike,  ki jih, nekatere, tudi mi uporabljamo. 
Začel je seveda kot glazbenik, potem je šel 
naprej in se razvil kot producent. Zaprl se je 
v studio in, med drugimi velikimi supešnicami, 
sproduciral najbolje prodane Jacksonove albume, 
Of The Wall, Thriller pa Bad. Jaz pa sem bil 
najprej DJ, potem sem šel v studio in zdaj tudi 
sam igram, se učim igrati inštrumente. Ker se jih 
nisem naučil igrati, ko sem bil majhen. No, z leti 
sem izostril tudi posluh. Kaj vem, če bi se naučil 

igrati instrumente, bi morda moja kariera krenila 
drugam. Zdaj imam v studiu pevca iz Gane, ki 
je prišel preko kolega Jay Haze iz Philadelphije, 
z njim delamo na več novih projektih. Izjemen 
vokalist, Jay pa je izjemen producet in tako sem v 
kratkem času izpilil veliko starih in novih tehnik. 
Še vedno si ti ustvarjalec?! In ne računalnik.

Tako je. Mašino sprogramiraš, a odigra tvoje. 
Jaz sem isto kot dirigent, orkester igra tako, kot 
on dirigira, obenem pa sem tudi komponist. Če 
bi dirigent imel računalnike, bi počel isto kot 
jaz. Mi smo prej obvadali računalnike, smo se pa 
morali naučiti tudi glazbenega jezika.  Jaz nisem 
tisti, ki samo vrtim plošče,  naraven razvoj je, da 
greš naprej, sam delat svojo glazbo.  Še vedno 
rad in z veseljem nastopam, sem pa zadnje čase 
bistveno raje v studiu in delam svojo glazbo. 
In pripravljam nastope v živo, prvi tak bo na 
naslednjem Ritmu mladosti, letos 13.decembra. 
Kot DJ vrtiš večinoma glazbo od  drugih, a si na 

določen način tudi artist, ki jo osmisliš na svoj 
način, ko pa produciraš svojo, lahko nastopaš 
tudi v živo.
Kje si začel kot DJ?

Tukaj, na obali. V Tivoliju, prvo sezono, ko je 
bila vojna, leta 1991. Potem Zanzibar v Portorožu 
na prostem, kamor je začelo prihajati veliko 
ljudi, postal sem konkurenca klubom, policija 
je postavila rampo in vsega je bilo konec. Vmes 
sem bil še v K4. Ko so mi ponudili residentsvo v 
Ambasadi Gavioli, sem mislil, da me zajebavajo. 
Bil sem prepričan, da je taka investicija nemogoča 
za čase po slovenski osamosvojitvi, saj v tistem 
obdobju klubi niso bili najbolj popularni, vsi kafiči 
so bili odprti do jutra, kjer se je pilo in poslušalo 
grozno glasbo. Pa še jaz, ki sem veljal za najbolj 
čudnega in neprilagodljivega, naj bi bil rezident? 
Sprejel sem, vrtel glazbo, hodil po gostujoče DJ 
na letališče in velikokrat sem pomislil, vov, ko 
bi enkrat nekdo prišel po mene. Naučil sem se 
obnašanja, spoznal prenapihnjene mladce, imel 
možnost, skupaj z Umekom, vabiti imena, za 
katera sva bila prepričana, da so dobri. Ambasada 
Gavioli je bila v tistih časih, devetdeseta, pojem.  
Zdaj že dolgo ne več.
Tudi Ambasada Gavioli je padla v vzorec 
tipične glasbene scene, ki dela biznis. Nič 
novega. 

Ja sej to se je že večkrat zgodilo, no naj se 
vrnem na produkcijo, ker imam še veliko za 
povedat. Recimo kak škandal je v 90 letih z Mini 
Vanilli! 
Takih projektov je sedaj na miljone. 

Pa Depeche mode. Obožujem jih in sledim, a 
sem opazil, da so na prvi svetovni turneji veliko 
stvari igrali na play back, dele komadov, vključno 
z vokalom. To se mi na na začetku ni zdele 
sprejemljivo za tak band kot so Depeche mode. 
Leta 2006 sem jih spoznal, ko so nastopali v 
Ljubljani. Ko sem gledal dokumentarec o turneji, 
sem razumel zakaj je bila razlika med komadi 
na albumu in s turneje. Zaradi mixa vokalov z 
efekti in barvo glasu. Pevec je mogoče pel le 
eno linijo vokala, vse ostalo je bilo predvajano 
iz studijskega posnetka. Njihov producent je bil 
eden najboljših, virtuozni Daniel Miller, lastnik 
založbe Mute Rec, pri kateri so izdajali albume 
in njemu gre zahvala, da je naredil projekt 
Depeche mode. Na njihov demo posnetek je 
dodal vokale, efekte, celo produkcijo, oni v živo 
tako ne bi mogli igrati. Potrebovali bi množico 
instrumentov, filharmonični orkester, da bi lahko 
vse te zvoke, ki jih je Danel s pomočjo ritem 
mašin, računalnikov in sintesajzeri sproduciral. 
To pač ni mogoče, saj z vsemi inštrumenti iz 
studija niso mogli potovati po svetu.
Kam si šel po Ambasadi Gavioli?

V Ljubljani sem odprl studio, potem sem šel eno 
sezono na Ibizo,  tja sem šel, da sem da lahko spet 
poslušal razne DJ, da bi se lepo imel in pridobil 
nove navdihe za vrtenje plošč in produkcijo. 
Spoznal sem veliko ljudi, tudi zelo znane DJe. In 

se zavedal, da so vsi najboljši tudi zelo dobri, če 
ne še boljši glazbeniki in producenti.
Kdo te je navdušil?

Ricardo Villa Lobos, ki je bil in je kot DJ in kot 
glazbenik neverjeten in zelo dosleden, sploh pa 
pri ustarjanju muzike v studiu. Po dolgih vikendih 
vrtenja plošč je bil vsak dan, od 9h zjutraj do 
6h zvečer, od ponedeljka do petka v studiu, ne 
glede na to, kako zaseden je bil. Velik talent, 
sicer multi prekucionist, ki so mu bili afriški 
poliritmi zelo blizu in jih je v elektroniki uporabil 
na akustičen način. Tako je dal komadu bolj 
organski zvok, skoraj jazzovski, ki je bil zaradi 
kombinacije sintesajzerjev nekaj povsem novega. 
Impresionirali so me tisti, ki so v glasbo dodali 
nekaj novega. Zdaj gre scena spet nazaj, veliko 
dobrih DJev spet vrti plošče in jih ne zanimajo 
več velike številke, recimo 15 tisoč poslušalcev…

Koliko si jih imel ti največ?
Mislim, da sva z Umekom vrtela pred 25 tisoč 

ljudmi. Na Exitu.
O, lepa številka.

Ko smo že pri številkah, zanimivo, največ vinilnih 
plošč v zgodovini se proda v tem trenutku. Tega 
ljudje sploh ne vedo.
Katero vinilko si nazadnje kupil?

Ma, ne vem, kupujem vse po vrsti, od klasike 
do Sun Ra, od eksperimentalnega jazza do Boba 
Marleya in Cureov.
Kaj ne bi kupil?

Adija Smolarja(se zasmeje).
Ah, daj no!

Ja, če me že vprašaš. Ne kupujem muzike, ki mi 
ni blizu ali pa je že 45 let ista. Imam recimo skoraj 
vse albume Depeche mode na vinilu, večina 
njihovih plošč je dobrih,  skoraj da ni slabe vmes. 

valentino kanzyani
Hišo v Kopru, kjer stanuje, najdem tako, da sledim glasbi. Vrata mi odpre nejevoljna soseda, ki zagodrnja, da bi tudi on 
slišal zvonec, če bi bila glasba bolj potiho. Počakam ga na terasi. Ker je šel v trgovino. Vmes se mi med nogami smuka muc. 
Star je 44 let, njegovo pravo ime je Tine Kocjančič in je na lestvici 100 najbolj slavnih DJev na svetu. Govori kot dež, vmes 
tudi poje, da ilustrira izgovorjeno. Že dolgo nisem srečala koga, ki bi bil glasbi tako predan, kot je on, a ima rad tudi tišino.
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Kaj pa recimo Madona?
Ko sem bil majhen, sem jo poslušal. 

Zdaj ne več?
Ne. Lahko me pa prepriča komad od Beyonce, 

to pa je hard core produkcija. Jay, s katerim že 
nekaj časa ustvarjava skupaj, ima prijatelja, ki je 
med glavnimi producenti Beyoncinih nastopov 
v živo.  Vse je vnaprej sprogramirano, show se 
zato vsakič na vsakem datumu turneje odigra 
po točno zrežirani skripti, ki je bila pripravljena 
za vsako tematsko turnejo posebej, vsak korak, 
vsak komad, vrstni red komadov, light show. 
To zna biti hitro dolgočasno in naporno. Tudi 
veliki bendi neprestano preigravajo iste komade. 
Mi imamo srečo, da je lahko vsak naš nastop 
drugačen. 
Se kdaj naveličaš?

Se, zato pa iščeš, kaj te bo stimuliralo. Iščeš 
izven klasičnih žanrov techna in housa. Meni 
so všeč izpeljanke elektronike, hiphop, disco, 
ambient, drone experimetal, všeč mi je veliko 
žanrov in z veseljem se učim vsak dan kaj novega 
in si z eksperimetiranjem pridobivam nova 
znanja…Razvijaš se kot glasbenik celo življenje. 
Mene DJevstvo še vedno zanima in uživam, ko to 
počnem. Me pa trenutno bolj pritegne produkcija 
in izpopolnjevanje samega sebe kot producenta 
in performerja.
Tvoje življenje je naporno. Ko sva se prvič 
slišala, si bil v New Yorku, naslednji vikend 
v Romuniji…

Ja, je naporno. Ta vikend sem doma, potem pa 
imam nastop v soboto, 27. julija v sklopu Rumene 
noči, pol grem v avgustu na festival v Makedonijo, 
pa na butični dogodek v Bovcu, pa nato po 20 
letih nastopam 14. avgusta v Tivoliju v Portorožu, 
naslednji dan imam poseben projekt na festivalu 
Odvod, potem šibam v Berlin, pa Sonos Festival, 
pa 4 dnevni Echowaves festival na Črnem morju 
v Gruziji, pa Barcelona, naslednji dan grem 
v London,  pa še ponudbo imam za Italijo na 
nedeljo 1. septembra, a se še odločam.
Kaj, to vse do septembra, saj danes smo 
15. julija?!

Ja. Septembra bom lahko užival v studiu, 
ker bom imel manj nastopov in več časa za 
ustvarjanje in pripravo na nastop 13. decembra, 
na Ritmu maldosti.
Kako si izbereš kam greš?

Po tolikih letih že veš kam. Jasno ti je, kje bo 
dobro. Rad se vrnem tja,  kjer se ljudje trudijo 
in vlagajo v lokalno sceno na zelo profesionalen 
način. Recimo Romunija. Vsi vpleteni uživajo v 
tem kar delajo, in vsak posamezen del organizacije 
dela po najvišjih standardih. Zanimiv prostor,  
kjer so že domačini neverjetni DJi in se mora 
vsak, ki pride, zelo potrudit. Februarja in marca 
sem bil v Južni Ameriki, Panama, Kolumbija, 
Peru, Čile, Bolivija, Urugvaj, Argentina. Tudi na 
poti sem ustvarjal in pisal novo glasbo, ker imam 
pač s sabo vedno svoj računalnik,  opremljen z 

virtualnim studijem. Mislim, da bi tudi Mozart 
počel isto, če bi živel v tem času. Zakaj bi se 
ukvarjal z glasbeniki, ki imajo probleme z družino, 
ženo, otroci, so slabe volje, bi šli raje na dopust, 
ne bi potovali. Računalnik je vedno pripravljen 
na vse in delaš lahko sam. Lažje je kot delati z 
bendom, s katerim delaš leta, potem se pa eden 
od članov spomni, da ne bo več prihajal na vaje ali 
pa celo igral ne bo več. In je takoj sranje.
Ti je všeč tak način življenja?

Je, takega sem si izbral in vnaprej sem vedel, 
kaj me čaka. 
Zakaj si se pravzaprav vrnil v Koper?

Ker je oče umrl in mi je zapustil hišo, moj 
položaj podnajemnika na Ibizi pa je bil zelo 
negotov, pogodba je tam le formalnost. Lastniki 
so mi priznali da bi me, če bi kdo od družinskih 
članov potreboval prostor, pač vrgli ven. Danes 
ustvarjam v isti sobi kot oče Danilo. In grem na 
živce svoji teti, ki ji je šel na živce že moj oče. 
Bila je prepričana, da ne bi smeli delati muzike 
niti čez dan. Ker se pač preveč šliši. Poklicali smo 
policijo in ti so potrdili, da lahko delam doma 
muziko saj je to tudi moja edina zaposlitev in po 
zakonu lahko brez probelma ustvarjam od 7ih do 
10h zvečer, sai je to tudi moj edini vir dohodka. 
Ne morem pa ustvarjati na ves glas čez noč, kar 
je tudi dobro za moja ušesa. Sicer pa itak ne 
razbijam vsak dan, me tudi ni veliko doma.
V sceni, v kateri si, je veliko droge. Kakšen 
je tvoj odnos do droge?

Hvala bogu, da je ni toliko in ni tako lahko 
dosegljiva kot alkohol. Če znaš kontrolirat 
porabo, ti pri performensu lahko pomaga. Tako 
kot športniku pomagajo anaboliki. Če pa je to 
edina stvar, ki ti pomaga v športu, si ga najebal. 
V dokumentarcu BBCja, ki je na  you tube-u, 
je od dvajsetih najbolj nevarnih drog na prvem 
mestu heroin, potem kokain in nato cigarete in 
alkohol, na zadnjem mestu je extazy. V zadnjih 
letih je na prvem mestu alkohol. Slavni DJi, ki 
so se preforsirali, ker so to od njih zahtevali 
managerji, industrija, so zato, da so lahko delali 
vsak večer, uporabljali stimulativne droge kot so 
kokain, anfetamini in to v kombinaciji z, na žalost, 
velikimi količinami alkohola. Usodna kombinacija, 
po zadnjih ugotovitvah tudi v primerih, ko je 
šlo samo za alkohol,  a v velikih količinah in 
vsak večer. Aviche na primer, je bil med najbolj 

talentiranimi pop glazbeniki elektronske glazbe. 
Imel je preveč nastopov na leto in se izčrpal. Se 
sicer odločil in prekinil z nastopi za nedoločen 
čas, a se je odločil prepozno, da se bo umaknil 
iz te scene. Pri 28 je umrl. Veliko umetnikov je 
uporabljalo drogo, da bi podaljševali kreativne 
procese, da bi podirali blokade. Po zgodovinskih 
podatkih je veliko dobre muzike, sploh pa v 
60ih in 70ih, nastalo v teh procesih. Recimo 
Hendrixova. Se pa veliko droge pod imenom 
zdravila za zdravljenje duševnih motenj oziroma 
psihoterapic drugs,  prodaja v lokalnih lekarnah. 
Vsako leto farmacevtski konglomerati širijo 
paleto ponudbe takih zdravil za katere sicer 
potrebujemo recepte, ki jih z lahkoto dobimo 
pri osebnem zdravniku. Ta zdravila so v večina 
primerih nove spojine in sploh niso bila še zares 
stestirana. Farmacevtska industrija ima to moč, 
da nov produkt usvari,  predstavi v medicinskih 
krogih z jamčenimi (trail) testi, ki so v nekaterih 
primerih krajši od 6 mesecev. V tako kratkem 
obdobju ni mogoče dobiti zares pravega podatka 
o tem, kakšne so posledice jemanja teh zdravil. 
Je pa v vsaki škatlici navodilo, kako jemljemo 
zdravilo, pospremljeno z dolgo listo stranskih 
učinkov,  med njimi je vedno našteta ta ista 
bolezen, ki naj bi jo prav to zdravilo zdravilo. 
Farmacevtska industrija je največji distributer 
strupov, a imajo za prodajo vse papirje, ki 
se, na žalost dostikrat prepozno izkazani kot 
napačni. Zdravilo je treba umaknit, a se medtem 
že pripravlja novo, ki bo zamenjalo starega. 
Farmacija legalno prodaja drogo in ne razmišlja o 
posledicah. Njen letni profir je  330BN USD. To 
so velike igre in farmacevtska industrija si zasluži 
naziv največjega dealerja prepovedanih drog na 
planetu.
 Kakšno je tvoje privatno življenje?

Moje privatno življenje je glazba, tudi družim 
se z ljudmi, ki imajo radi glasbo. Z mano je danes 
prijateljica, ki se ukvarja z otroci s posebnimi 
potrebami. Pomagam ji pri tem, da jim približa 
glasbo.
Nedavno si rekel, da boš imel studio, kjer 
boš zdravil z glasbo? Govoril si o zdravi 
hrani?

Ja, vse to še pride na vrsto. Pojdiva zdaj v studio, 
da slišiš kaj delam…

Bojana Leskovar

škanDal, kJe si?
Verjetno smo se ljudje na številne neumnosti, 
nepravilnosti in škodljivosti sveta že tako 
navadili, da nas skoraj čisto nič več ne zaziblje 
v tečajih, prav nič ne iztiri in nobenega Hamleta 
(to je tisti danski plemič iz Shakespearove igre, 
ki si je najpomembnejše vprašanje o biti ali ne 
biti postavil že mnogo pred nami) ni več, ki bi 
pomislil, da bi moral nekdo uravnati ta svet. 
Morda prav on. Torej, zadnje dni sprašujem svoje 
prijatelje in otroke, kaj je za njih škandal? V svetu, 
v katerem vsak medij posebej oblikuje in ponudi 
svoj škandal in v katerem vsa družbena omrežja 
intenzivno in dnevno rojevajo svoje, se je treba 
pri odgovoru na to vprašanje malo ustaviti in 
pomisliti: kaj je res škandal? M. pravi, da je škandal 
to, da je Trump predsednik, V. je prepričan, 
da je škandal to, da slovenska policija skupaj s 
hrvaško ilegalnim prebežnikom uničuje telefone, 
jemlje dokumente, nekaterim tudi čevlje, jih tlači 
v avtobuse in vozi nazaj v Bosno, I. pa misli, da 
je škandal to, da danes ljudje še vedno umirajo 
zaradi lakote. Oba, V. in I., pa prav tako pravita, 
da je železniška proga Ljubljana–Koper škandal 
brez primere, temu pritrjuje tudi O., ki pravi, 
da njeni turisti ne morejo pozabiti železniškega 
prevoza, ko so jih v Divači naložili na avtobus za 
Koper »i nikome ništa«. K. je prepričan, da je 
pravi škandal to, da ljudje ignorirajo ekološko 
katastrofo, ki bo pokončala ta planet, in 
protestirajo pred marketom, ker ni več plastičnih 
vrečk. P. in O. pa pravita, da je izlitje kerozina v 
Hrastovljah največji škandal ta hip. Ampak, če 
dobro premislimo, pravita, je škandal to, da ga 
ni. Ko se je ta nepotrebna (zaradi neumnosti in 
arogance do tega prostora, ki se mu reče Istra) 
nesreča zgodila, smo bili servilni in hlapčevsko 
uvidevni, namesto močnega krošeja, ki bi moral 
poleteti proti Ljubljani, smo bili polni političnega 
bontona, pozivali smo k priprošnjam za suho 
vreme, molitvi za nedež, zdaj ko je kerozin že 
skoraj v vodi, pa apeliramo k resnemu varčevanju 
z vodo. Resno? No, to je pa res škandal. Ali smo 
lahko še bolj strahopetni? Ali nam je lahko še 
manj mar za nas, naše otroke? Ali se res lahko 
tako zelo samozatajimo, ker se ne cenimo, ker 
se ne spoštujemo, da smo pripravljeni požreti 
vse? In popiti, očitno. Ali smo to še isti ljudje, 
ki imamo svojo himno? Ali teh pokončnih, na 
žrtve za svobodo, suverenost in samostojnost 
pripravljenih ljudi ni več? Teh ljudi, ki bi zahtevali 
drugi, tretji in četrti tir, če je treba, in to takoj! 
Ki bi zahtevali astronomsko odškodnino za svoje 
ljudi, za prihodnost svojih otrok? Ki bi zahtevali 
kazensko odgovornost za katastrofo, ki nam je 
storjena, ker se do tega koščka skupne države 
in domovine ne izkazuje niti malo spoštovanja, 
še več – zgolj ignoranca. Kje ste možje in žene iz 
našega priljubljenega mjuzikla Vstala Primorska?

Katja Pegan

Polsestra je že deseti film režiserja 
Damjana Kozoleta. Premiero je doživel 
v tekmovalnem programu enega izmed 

najbolj prestižnih festivalov na svetu, na 54. 
mednarodnem filmskem festivalu v Karlovih 
Varih. Film letos ni dobil  nagrade (pred tremi leti 
je Kozole na tem festivalu prejel kristalni globus 
za najboljšo režijo za film Nočno življenje), je pa 
doživel odličen sprejem publike in tujih kritikov 
(slovenski, za razliko od tujih kritikov, Damjanovih 
filmov očitno ne marajo preveč).

Film govori o ljudeh, ki si ne znajo pokazati čustva 
naklonjenosti. Način, na katerega komuniciramo z 
drugo osebo, vedno izraža naše želje, strahove, 
frustracije. Kadar to počnemo na aroganten, 
agresiven način, ponavadi le prikrivamo lastno 
ranljivost. To je film o dveh ženskah, ki ne želita 
imeti nič skupnega in negirata vsako podobnost, 
vendar na koncu najdeta to, kar najbolj zanikata.   

Film zdaj začenja potovanje po svetu. Že v 

Karlovih Varih je dobil več kot 30 vabil na različne 
festivale po celem svetu, pri nas si ga bomo lahko 
premierno ogledali septembra na 22. festivalu 
slovenskega filma v Portorožu.
Zakaj se del filma dogaja prav v Izoli?

Damjan Kozole:Glavni junakinji filma, Irena in 
Neža, prihajata iz obmorskega mesta, ki ga poleti 
krojijo turisti in Airbnb evforija. Zgodba se dogaja 
jeseni in pozimi, ko ostanejo samo še domačini. 
Izola se mi je zdela idealna mesto za prikaz tega 
kontrasta, ko po sezoni ostanejo prazne plaže, 
prazna stanovanja, opuščeni tobogani in samotni 
sprehajalci psov.

Prvi kritiški odzivi na film v tujini so zares dobri. 
Na kakšen odziv pa bo po vašem mnenju naletel pri 
slovenskih kritikih in predvsem pri gledalcih?

Damjan Kozole:Navajen sem, da moji filmi 
vedno razdelijo tako kritike, kot gledalce. O 
vsakem relevantnem delu so vedno bila in bojo 
deljena mnenja. Upam pa, da bo film imel dobro 
gledalnost, ker gre za duhovit in zabaven film, ki 
govori o univerzalni temi sovraštva in odpuščanja 
in v katerem nastopajo – to si upam trditi – odlične 
igralke in igralci.

Obe glavni igralki Liza Marijina in Urša Menart 
( ki je ob Kozoletu in Sviličiču tudi koscenaristka 
filma) sta sodeč po prvih kritikah filma odigrali 
odlični in zapomljivi vlogi.

Tomaž Perovič

filM

izola na filMu
Polsestra je film o odtujenih polsestrah iz Izole, ki morata zaradi spremenjenih 
življenjskih okoliščin živeti skupaj v majhnem najetem stanovanju v Ljubljani.

Screen International
Težko je danes najti svež pogled na delovanje 
disfunkcionalni družin, toda slovenski avtor 
Damjan Kozole je v svojem zares zanimivem 
in zabavnem filmu Polsestra, naredil točno 
to. Kozole se zavedno izogiba pesimizmu, ki 
pogosto prevladuje v tem delu sveta.
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zaradi večjega 
števila pacientov 
se avtomatko 

podaljša tudi čas čakanja 
na izolski urgenci. 
»Ocenjujem, da je čas 
čakanja na obravnavo 
približno od 30 minut do 
ene ure daljši kot ponavadi. Vse skupaj pa lahko 
traja tudi dve uri dlje kot ponavadi. Opozoril bi, 
da vsaj dve tretjini naših pacientov ni vidnih, ker 
jih že obravnamo in so bolj urgentni, kot tisti, ki 
so v čakalnici«, je pojasnil predstojnik urgence. 
Sicer pa urgentna služna Bolnišnice Izola v 
poletnem času ni organizirana nič drugače kot je 
čez celo leto. »Mi imamo 24-urno dostopnost za 
nujne zdravstvene storitve. Naš urgentni center 
Bolnišnice Izola je organiziran tako, da imamo 
bolnišnični del, ki je 24-urni, potem imamo še 
vsak dan in za dela proste dni in praznike, od 20 – 
7h, tukaj centralno urgentno službo zdravstvenih 
domov«, je pojasnil Peter Golob. 

Tudi Matjaž Krajnc, 
direktor Zdravstvenega 
doma Piran je povedal, 
da imajo v poletnem 
času okoli 3000 
dodatnih obravnav, ki bi 
redne službe, še posebej 
zaradi časa dopustov, 
popolnoma ohromile. Sicer pa imajo v poletnih 
mesecih podaljšan urnik nujne medicinske 
pomoči med tednom, ki traja do 24h in ne samo 
do 20h, kot običajno med letom. Poleg tega 
imajo enak urnik tudi ob sobotah in nedeljah, 
torej od 7h do 24h. »Največja pridobitev je 
financiranje reševalnega vozila in voznika, ki ima 
za občino Piran izvoz pred ZD v Luciji, tako da 
je v poletnem času kljub neugodnim cestnim 
razmeram in prometnim zamaškom dostop do 
pomoči potrebnih bistveno skrajšan«, je povedal 
Krajnc. 

Da je dela med poletno sezono več, nam 
je potrdila tudi Ljubica Kolander Bizjak, 
strokovna vodja Zdravstvenega doma Koper, 
saj v urgentni center prihajajo tudi turisti, ki 
letujejo v obalnih občinah. Kot je povedala je 
dežurna služba treh obalnih zdravstvenih domov 
organizirana enako kot celo leto. Ponoči in ob dela 

prostih dnevih dežurajo 
po posebnem ključu vsi 
trije zdravstveni domovi 
v sklopu Urgentnega 
centra Izola v enoti za 
hitre preglede. »Ob 
sobotah, nedeljah in 
praznikih je med 8h 
in 18h tu še dežurni pediater, ki je prav tako iz 
vrst obalnih zdravstvenih domov«, je pojanila 
Kolander Bizjakova. 
Kdo vse lahko pride po pomoč na urgenco 
ali ambulanto nujne medicinske pomoči?

Po besedah predstojnika oddelka urgentne 
službe Bolnišnice Izola pacientov načeloma ne 
odklanjajo. »Naša politika je, da kdor pride in 
vztraja, da potrebuje nujno zdravstveno storitev, 
se ga pregleda«, je pojasnil in povedal, da je 
veliko pacientov takšnih, ki niso upravičeni do 
urgentne obravnave, kar jim tudi povedo in so 
lahko v tem primeru samoplačniki, ko ne gre za 
nujno zdravljenje. »Nekateri to razumejo, drugi 
ne. Nekateri odidejo, nekaj je pa tudi takšnih, 
ki na koncu seveda dobijo račun«, je še dodal. 
Povedal je, da se pojavlja vedno več ljudi, ki 
nimajo izbranega osebnega zdravnika, bodisi so 
to delavci migranti ali ljudje, ki so se preselili 
znotraj Slovenije in so ohranili svojega osebnega 
zdravnika v nekem drugem kraju, pa se tukaj 
znajdejo z zdravstveno težavo, kar po njegovih 
besedah ni normalna pot v sistemu. Obstaja pa 
tudi skupina »špekulantov«, ki mislijo, da bodo 
dobili več in boljše pri njih. Večinoma že na triaži 
zaznajo takšne primere, ki niso ravno nujni in 
mislijo, da bodo pri njih prej prišli do obravnave. 
Najpogostejše poletne poškodbe

»Od poškodb imamo epidemijo plažnih 
poškodb, razne porezanine od školjk, udarci v 
kamne pod vodo, žal tudi skoke na glavo v plitvo 
vodo. Nekateri so končali dobro, nekateri pa 
klasično slabo, s hudo prizadetostjo živčevja«, 
je povedal Golob iz izolske urgence in poudaril: 
»Na tem mestu opozarjam, da se tega ne dela. 
Žal so žrtve ponavadi ljudje, ki ne poznajo 
lokalnih razmer v vodi in ljudje, ki skačejo v temi, 
ko ni moč oceniti globine morja«. V letošnjem 
letu so že obravnavali pacienta, ki je zaradi 
nočnega skoka v plitvo morje, postal tetraplegik. 

»Ostale pogoste poletne poškodbe so  rane, 
izvini, ljudje z ježki, poškodbe z aktivnosti na 
vodi kot je skakanje po raznih napravah v vodi, 
ki vodijo do zlomov kolkov, poškodbe gležnjev in 
padci«, je še povedal. Podobne plažne poškodbe 
so najpogostejše v piranski ambulanti, prav 
tako poškodbe zaradi prometnih nesreč. »Med 
boleznimi prevladujejo različne akutno infektivne 
bolezni zgornjih in spodnjih dihal, pa tudi prebavil, 
vnetja ušes, razne vrste alergij, pa tudi kolapsi, 
sončarice, piki žuželk, ježkov, žal tudi utopitve, 
infarkti in še bi lahko našteval«, je povedal. 
Krajnc in Kolander Bizjakova še dodata, da je 
veliko viroz s prebavnimi motnjami ter izsušitve 
ali opekline kože zaradi pretiranega sončenja.
Mladi zdravniki odhajajo raje na 
specializacijo v tujino

Vsi trije sogovorniki so se strinjali, da je 
zdravnikov premalo. Golob iz izolske bolnišnice 
je izpostavil, da veliko zdravnikov sploh ne želi 
delati na urgenci, ker gre za zelo obrememenjen 
oddelek. Trenutno zaposlujejo le enega 
urgentnega zdravnika. Trudijo se, da bi dobili 
še kakšnega. V Zdravstvenem domu Koper se 
specialisti družinske oziroma splošne medicine 
srečujejo predvsem s preobremenjenostjo, ki 
nastaja s preveč opredeljenimi pacienti, z njihovo 
vse višjo starostjo in s tem več kroničnimi 
boleznimi in z vse bolj zahtevnimi pacienti. 
»Pacienti ne poznajo pravic iz obveznega 
zdravstvenega zavarovanja in nihče, ne ZZZS 
in ne politiki jim jih ne želijo razložiti, zato 
se obračajo na nas. Že veliko let čakamo na 
košarico pravic iz obveznega zdravstvenega 
zavarovanja, a je še nismo dočakali«, je 
povedala vodja koprskega zdravstvenega doma 
Kolander Bizjakova. V poletnem času imajo 

obala

na urGenCo le za 
urGentne PriMere
V času poletne sezone se obisk urgence v Bolnišnici Izola in ostalih obalnih ambulantah za nujno pomoč izjemno poveča. 
Peter Golob, predstojnik oddelka urgentnega centra Izola ocenjuje, da v poletnem času obravnavajo približno 30 % več 
primerov, pri čemer je izpostavil, da čas sezone ni samo poletje, ampak se je ta čas raztegnil od pozne pomladi in traja vse 
do pozne jeseni. 

velike probleme zaradi sezonske narave dela in 
dodatno kadrovsko potrebo. V času, ko veliko 
zdravnikov zapušča delovna mesta in ko si mladi 
zdravniki raje poiščejo specializacijo v tujini kot 
doma, je po besedah direktorja Zdravstvenega 
doma Piran, primarno zdravstvo zahvaljujoč 
požrtvovalnosti zdravstvenih ekip in še vedno 
delovanju na etični pogon v neverjetno dobrem 
stanju glede na pomanjkanje »primarnih« 
zdravnikov v primerjavi z evropskim povprečjem. 
»Na srečo zaposleni zdravniki zaenkrat še ne 
zapuščajo služb v večjem številu«, je še dodal. 
Po mnenju Kolander Bizjakove primarno 

zdravstvo v Sloveniji ni v slabemu stanju. »Je 
le preveč obremenjeno. Po oceni Svetovne 
zdravstvene organizacije primarno zdravstvo 
s pomanjkanjem kadrov naredi toliko ali pa še 
več kot primarna zdravstva v razviti Evropi. V 
našemu zdravstvenemu domu trenutno nimamo 
pomanjkanja zdravnikov. Pridobili smo štiri nove 
specialiste družinske medicine in specialistko 
pediatrije. To nam je uspelo tudi s pomočjo 
Mestne Občine Koper, ki nam pomaga pri 
reševanju stanovanjskih problemov«, je pojasnila 
vodja koprskega ZD. »Kljub temu je vsem 
najvišjim predstavnikom zdravstvene politike 

že dolgo jasno, da brez dodatnega denarja za 
dodatne zdravstvene ekipe – predvsem zdravnike 
na primarnem nivoju, ne bo šlo; ni pa junaka, ki bi 
dodaten strošek za državo odobril«, je še dodal. 
Pove tudi, da za administrativne naloge porabijo 
vsaj četrtino svojega časa. Po mnenju Kranjca 
iz piranskega ZD, pa bi lahko čas administracije 
skrajšali z boljšim informacijskim sistemom, ki bi 
bil narejen po potrebah bolnikov in zdravstvenih 
delavcev in »ne po potrebah državne zdravstvene 
administracije, ki misli, da si lahko privošči vse 
na račun časa bolnikov in zdravnikov«. Na izolski 
urgenci nam je predstojnik Golob povedal, da 
na urgenci sicer ni čakalnih vrst, »se pa ustvarja 
na nas pritisk, ki ga povročajo čakalne vrste. Ko 
ljudje dobijo informacijo, kdaj pridejo na vrsto, 
vzamejo napotnico in pridejo k nam, češ, zdaj 
bi to opravil pri vas, ker ni čakalnih vrst. To je 
očiten bypass čakalne vrste in skoraj praviloma 
neupravičen in ga tukaj doživimo kot konflikt«, je 
prepričan Golob. Dodal je še: »Urgenca je samo 
za nujne paciente. Pomembno je tudi to, da mi na 
urgenci nimamo vsega, nimamo vse diagnostike, 
vseh preiskav. Mi imamo tiste stvari, ki pacienta 
stabilizirajo, rešijo življenje in ga potem damo na 
zdravljenje v ambulanto ali bolnišnico«. 

Petra Mežnarc
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Pokličite in se naročite  
na 00385/1-37-03-498 www.ortoimplant.hr

PreDnosti all-on-4

1 All-on-4 je metoda, ki se uporablja pri 
bolnikih, ki imajo v vsakdanjem življenju zelo 
visoke zahteve. 

2 Postopek vstavljanja vsadka All-on-4 traja le 
nekaj ur – morda se zdi nemogoče, vendar ta 
svetovni tehnološki hit bolnikom omogoča, 
da se od svoje proteze poslovijo v samo dveh 
urah. 

3 Takoj po posegu bolnik dobi začasno protetično 
rešitev, medtem ko so zobje, izdelani po meri, 
na voljo v roku dveh mesecev. 

4 Nove zobe je v 24 urah mogoče dobiti tudi 
po puljenju zoba: pomembno je, da ni škode 
za organizem, poseg pa je povsem varen za 
bolnika. 

5 Z enkratnim operativnim posegom boste dobili 
zobe, enake svojim, da boste lahko nemoteno 
uživali v hrani – in to takoj po operaciji. 

6 Skrb za ustno higieno je enaka kot pri naravnih 
zobeh. 

7 Poseg lahko izvedemo tudi pri bolnikih s 
sladkorno boleznijo, osteoporozo ali drugimi 
boleznimi, ki so lahko kontraindicirane 
nadomeščanju kosti.

ortoiMPlant

traJno slovo oD Proteze
DOŽIVLJENJSKA GARANCIJA - Pacienta po posegu naročimo na brezplačne kontrolne preglede; garancija velja, če se jih redno udeležuje.

Za ordinacijo Ortoimplant Dental Spa mi 
je povedala prijateljica – odšla sem na prvi 
brezplačni pregled, kjer so mi temeljito 
pregledali zobe, postavili diagnozo in 
izstavili predračun. Bila sem tako prijetno 
presenečena nad njihovo strokovnostjo, 
prijaznostjo in ceno, da nisem razmišljala niti 
trenutek dlje – zdaj ali nikoli. Odločila sem se 
za sedacijo in ko sem odprla oči, sem imela 
nove zobe. Zahvaljujoč metodi Zy¬goma 
All-on-4 imam popolnoma nov nasmeh, 
o katerem sem vedno sanjala. Ni besed, s 
katerimi bi se zahvalila dr. Zdenku Trampušu 
in njegovi ekipi, saj so mi vrnili samozavest.

Nataša Čehič, Ljubljana

PREJ POTEM

NIMATE 

PREVOZA?

ORTOIMPLANT DENTAL SPA 

VAM GA PODARJA

Prijavite se na BREZPLAČNI PRVI

ZOBOZDRAVSTVENI PREGLED z vso

diagnostiko in brezplačnim

povratnim prevozom na

00385/1-3703-498.

novI metodI 

ALL on 4 in 

zYgomA

BRezzoBoSt?PozABIte nA PRoteze!PARAdontozA?BRez KoStI?

PreDnosti MetoDe 
zyGoMa all-on-4

1 Postopek Zygoma All-on-4 zagotavlja skoraj 
100% uspešnost – ni več potrebe za vstavljanje 
umetne kosti ali dvig sinusa. 

2 Z zigomatičnimi vsadki je kirurški poseg 
minimalen, čas celjenja po operaciji pa je hiter. 

3 Bolniki lahko hitro nadaljujejo z normalnimi 
aktivnostmi. 

4 Bolniki ta poseg zelo dobro prenašajo, še 
posebej, ker je vstavljanje popolnoma neboleče 
in zelo hitro. 

5 Poseg lahko izvedemo tudi pri bolnikih s 
sladkorno boleznijo, osteoporozo ali drugo 
boleznijo, ki je lahko kontraindicirana 
nadomeščanju kosti. 

6 Bolniki lažje vzdržujejo ustno higieno, ki je 
povsem enaka higieni naravnih zob. 

7  Vaši “tretji” zobje so videti popolnoma naravni!

Poiščite nas na
RUMENO-MODRIH NOČEH

v Kopru, na stojnici v Eko mestu, 

26-28. julija in od 2-4. avgusta
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porTorož

MeloDiJe MorJa 
in sonCa
V začetku julija je glasbeni svet z zanimanjem spremljal že 39. Festival Melodij 
morja in sonca. Tudi letos je postregel s kar nekaj vrhunskimi glasbenimi nastopi 
in spet z nekaj malo manj vrhunskimi. Nesporna zmagovalka festivala je postala 
Tinkara Kovač, s pesmijo Bodi z mano. Mi smo dogajanje spremljali tudi iz 
zakulisja in za vas pripravili zanimivo reportažo: vse od nastanka festivalskega 
odra, do dneva, ko je na njem zasijala zmagovalka.

Fotoreportažo pripravila Tina Saražin

Tinkari Kovač je ob nesporni zmagi denarno nagrado Občine Piran v vrednosti 3.000 
evrov izročil župan Občine Piran Đenio Zadković, kristalni kipec Steklarne Rogaška 
pa generalni direktor RTV Slovenije Igor Kadunc.

TinKara Kovač 

Po nekaj letih premora, ko si svoje 
življenje posvetila družini, si se z 
neverjetno energijo vrnila na oder. V 

vsem svojem sijaju si zablestela na MMS. 
Kako se je bilo vrniti pred občinstvo?

Povabilo in odločitev za nastop na festivalskem 
odru sta se zgodila povsem spontano. Kot temu 
rečemo, sem se prepustila toku in v sebi od 
samega začetka čutila, da karkoli se zgodi, bo 
dobro. Naravnost odlična popotnica za vse, kar 
se bo v prihajajoči sezoni in letih odvijalo na moji 
glasbeni poti.
S pesmijo Bodi z mano do konca si 
prepričala strokovno žirijo, občinstvo 
v amfiteatru in na koncu prejela tudi 
kristalni kipec, s katerim so te okronali za 
zmagovalko letošnjega MMS-a. Kakšni so 
bili občutki, ko si zaslišala svoje ime?

Prvič sem na oder festivala Melodije morja in 
sonca stopila leta 1997. Takrat je še obstajala 
kategorija »Mladi«, v kateri sem s pesmijo Ne 
odhaja poletje zmagala in prejela petdeset 
snemalnih ur v Studiu Hendrix v Kopru. Izbor 
»Mladi« je potekal oziroma naj bi potekal dan 
pred glavnim večerom, vendar je odpadel, saj 
je bilo neurje. Tako so razglasili zmagovalca le 
glede na poslušanje posnetkov prek radijskih 

Približno 12 pridnih delavcev je že teden 
dni pred festivalom zavihalo rokave in 
začelo s postavitvijo odrskih desk

S skupnimi močmi, so po izdelanem 
načrtu postavili luči, napeljali nešteto 
metrov električnih kablov in poskrbeli 
za atraktiven izgled odra.

Tudi glasbeni tehniki so zavihali rokave in preizkusili akustiko portoroškega 
Avditorija.

Glasbeniki so se ob vročih popoldnevih, 
tik pred nastopom potili na tonskih 
vajah.

Še zadnji napotki in festival se je lahko 
začel.

Oder je zasijal v vsem svojem blišču in čar Melodij morja in sonca je objel obiskovalce.

Prireditev sta odlično odvodili Lorella 
Flego in Bernarda Žarn, ki sta navzoče 
navdušili v izbranih belih toaletah.

Za precejšnjo mero adrenalina je še pred koncem vseh tekmovalnih točk poskrbelo 
vreme, zaradi katerega so morali prireditev za pol ure prekiniti. Srečni tisti, ki so s 
seboj imeli dežnike.
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postaj in oceno strokovne žirije. Leta 2013 
sem na MMS-u nastopila drugič in zmagala ter 
prejela nagrado za interpretacijo. Letos sem se 
odločila za sodelovanje, da opozorim na svojo 
glasbo, saj zaključujem snemanje novega albuma 
in pripravljam koncertno turnejo. Uspeh na 
festivalu je več kot odlična popotnica, zato sem 
hvaležna publiki doma in v Avditoriju, strokovni 
žiriji ter radijskim postajam za vse glasove.
Tvoja pesem je prejela tudi nagrado 
strokovne žirije za besedilo, ki si ga sama 
spisala. Kje si dobila navdih zanj?

Aleš Klinar me je povabil, da poslušam njegovo 
pesem. Že ob prvem poslušanju me je prepričala 
njena neposredna, vedra in zapomnljiva melodija. 
V predalu imam nekaj zgodb o Piranu. Ena med 
temi je bila zgodba o palači Benečanki. V času 
Beneške republike so v Piran prihajali mnogi 
premožni ljudje. Med njimi je bil trgovec Del Bello, 
ki se je zaljubil v preprosto mlado Pirančanko. 
V znak ljubezni do nje je ob mandraču, tik ob 
mestni loži, zgradil najlepšo hišo v mestu. Zavistni 
meščani so zaljubljeni par s svojimi zlobnimi jeziki 

na veliko opravljali. Par si je v lastno zaščito na 
pročelje stavbe vklesal napis »Lasa pur dir«, kar 
pomeni »Pusti, naj govore«.
Glede na pristen in čaroben nastop na 
MMS-u in čudoviti zmagi  lahko tvoj 
povratek na festivalu dojemamo kot 
obljubo kakšne nove plošče? Je zmaga 
prinesla nov veter v tvoja kreativna jadra? 
Mnogi se sprašujemo, kje te lahko vidimo, 
slišimo?

V letošnjem poletju zaključujem snemanje 
novega albuma Škatlica vžigalic. Na njem bodo 
že poznane skladbe iz preteklosti in nekaj novih. 
Oblečene bodo v akustične priredbe, žanrsko pa 
potujejo prek celega sveta, od popa do roka in 
od latinsko-ameriških ritmov do istrske ljudske 
glasbe. Kako zvenijo, boste lahko slišali na 
prihajajoči koncertni turneji. Pesmi iz škatlice 
vžigalic. Na odru me bodo spremljali Giovanni 
Toffoloni na basovski kitari, Julija Fajtinger na 
vokalu in kitari, Matej Barič na klaviaturah ter 
Nastja Volk na vokalu in bobnih.

Klara Beltram

Spoznaj mo Tinkaro v 13 povedih.
1. Ko se zjutraj zbudim ... popijem kozarec korenčkovega soka.
2. Doma sem najraje ... slaščičarka.
3. Ne bojim se ... novih izzivov.
4. Moj idol je ... Pika Nogavička.
5. Ne maram ... gumbov, zaves, hodnikov in Ostržka, preden postane deček.
6. Strah me je ... hudobije in nasilja.
7. Želim si ... počitnic.
8. Ko bom velika bom ... ranger v Amazonskem gozdu.
9. Moj najljubši film ... Nekaj vijoličnega - Steven Spielberg.
10. Moja najljubša pesem ... Both Sides Now - Joni Mitchell.
11. Življenja si ne predstavljam … brez otrok, čokolade in morja.
12. Najraje ugriznem v ... korenček ali novo knjigo.
13. Preden zaspim ... berem pravljice.

Modni dodatki, ki jih preprosto morate 
imeti na letošnjem poletnem dopustu

SONČNA OČALA – TRIKOTNIKI, 
PRAVOKOTNIKI, ŠESTKOTNIKI

Poletja si ne predstavljamo brez sončnih očal, 
ki niso samo odličen modni dodatek, ampak 
ščitijo naše oči pred močnimi sončnimi žarki. 
Letos so spet moderna sončna očala večjih, 
retro oblik. Kljub temu da modni guruji že 
nekaj let priporočajo okrogle in ovalne okvirje, 
so  letos  v ospredju okvirji drznih oblik: 
pravokotni, kvadratni, trikotni, šestkotni … Prav 
tako se modna tehtnica uravnava z na eni strani 

prevelikimi okvirji,  ki pokrijejo skoraj polovico 
obraza in bolj spominjajo na ščit (od tod tudi 
angleško poimenovanje »shield sunglasses«),  pa 
do okroglih minimalističnih okvirjev,  ki so sami 
sebi namen.  Pri barvah stekel pa prevladujejo 
rumena,  prozorna,  črna,  dvobarvna in pa taka,  
ki spominjajo na ogledalo. Pravilo je: bodite 
drzni!

POKRIVALA – HAPPY 90’S

Pokrivala so modni dodatek na katerega 
velikokrat radi pozabimo, vendar lahko še kako 
popestri našo poletno garderobo. In če se že 
fizično ne moremo vrniti v preteklost, čeprav si 
to marsikdo izmed nas želi, lahko to storimo vsaj 
z modo. Devetdeseta so nazaj. Majhni klobučki, ki 
spominjajo na narobe obrnjeno vedro, slamnati, 
takšni, ki imajo velike krajce, enobarvni, z napisi 
ali brez … Izbira je neskončna. P. s.: svoj klobuček 
lahko popestrite, če okrog njega zavežete ruto.

TORBE – ANANAS ALI TORBICA?
Časi, ko v prevelikih torbah niste našle 

najnujnejših stvari, ko je vaš partner norel, ker 
ste za iskanje avtomobilskih ključev porabile 
10 minut, so mimo. Letošnje poletje nam je 
prineslo majhne torbice, pletene cekarje vseh 

oblik, ki so narejeni iz naravnih materialov in 
pa tudi takšne, ki na prvi pogled spominjajo na 
sladko poletno sadje: lubenice, ananasi, jagode, 
breskve ... Izbira je vaša! Zaradi svoje majhnosti 
niso najbolj praktični, saj je znano, da imamo 
ženske v svoji torbi veliko stvari, ki se zdijo 
velikokrat neuporabne, vendar pridejo še kako 
prav. V letošnjem poletju pa naredite selekcijo 
in s seboj vzemite le tisto, kar res potrebujete. 
Podobno kot klobuk lahko z ruto okrasite tudi 
vašo torbico.

NAKIT – USTVARI SI SAM

Če se odpravljate na dopust, nikakor ne 
pozabite na uhane, zapestnice, verižice, ki bodo 
dodali piko na i lahkotnim poletnim oblačilom. Če 
pa jih slučajno pozabite doma, nič zato. Ustvarite 
si jih lahko same, saj je še vedno v modi nakit 
narejen iz različnih školjk in perlic, ki jih lahko 

najdete kar med plavanjem v morju. Zapestnico 
lahko nosite okrog zapestja, še boljše pa bo, če si 
jo boste letos nadele okrog gležnja.

Manca Hribovšek

PoletJe

MoDni 
DoDatki
Za marsikoga najlepši letni čas je v 
polnem teku. Kljub temu da bodo 
trgovine kmalu založene z jesenskimi 
in tudi zimskimi kosi, pa ni nikoli 
prepozno za nakup simpatičnega 
modnega dodatka, ki bo dal dodatno 
vrednost vašim poletnim kosom 
oblačil. Nepogrešljiv del letošnjega 
poletnega dopusta so tako pokrivala, 
sončna očala, zapestnice, verižice, 
torbe, pa tudi rutke in šali. Mislite, da 
je zanje prevroče? Odvisno, kje in kako 
jih kombiniramo.
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v 12 letih, odkar sem dekanja, smo na 
fakulteti s skupnimi močmi naredili veliko. 
Najpomembnejše za nas je, da nam je uspelo 

posodobiti popolnoma vse študijske programe, ki jih 
zajema prva stopnja – navtiko, ladijsko strojništvo, 
prometno tehnologijo in transportno logistiko 
ter univerzitetni študij prometne tehnologije in 
logistike. Tako smo dosegli predvsem to, da smo 
postali še bolj atraktivni za študente, ki se na novo 
odločajo za študij pri nas. Programe smo prilagodili 
tako, da so v skladu z novimi zahtevami trga, kar 
pomeni, da zajemajo novo tehnologijo in sodobne 
pristope k poučevanju, je o svojem 12-letnem 
delu na  fakulteti spregovorila dekanja Elen Twrdy, 
ki nam je zaupala tudi, da je fakulteta trenutno v 
postopku akreditacije za posodobitev programov 
na drugi stopnji, medtem ko so doktorski študij – 
tretjo stopnjo, prav tako že posodobili. Poleg tega je 
fakulteta v zadnjem času nabavila veliko raziskovalne 
opreme, ki bo študentom olajšala in še dodatno 
približala delo in prenovila zgornje prostore, ki 
so jih multimedijsko opremili, načrtujejo pa še 
obnovo spodnjih prostorov, kamor bodo umestili 
amfiteaterske učilnice, novo strojno učilnico in nov 
navtični ter strojni simulator.

Diplomanti Fakultete za pomorstvo in promet 
tako dobijo resnično dovolj širok spekter znanja, 
da se lahko zaposlijo v transportno – logistični 
dejavnosti. Kot je poudarila dekanja imajo v okviru 
fakultete organiziran tudi karierni center. »Gre za 
projekt, ki ga je v okviru evropskih projektov, na 
katere se imajo možnost vključiti vse fakultete, 
dobila Univerza v Ljubljani in prav v okviru tega, 
imamo tudi mi pri nas organiziran karierni center. 
Enkrat na teden je tako  pri nas svetovalka, ki 
je našim študentom pomagala pri oblikovanju 
življenjepisov, organizira delavnice na temo kako 
se iskalec zaposlitve lahko ponudi delodajalcu, kako 
biti suveren in samozavesten, med drugim tudi ob 
zagovoru diplome.«
Vpeti med zanimive projekte

Poleg omenjenega kariernega centra se študentje 
pod mentorstvom profesorjev in gospodarstvenikov, 
aktivno vključujejo v različne projekte. Izpostaviti 
velja predvsem program »Po kreativni poti do 
znanja« (PKP), ki omogoča povezovanje med 
visokošolskimi zavodi, podjetji in študenti. Program 
daje študentom možnost, da si pridobijo praktične 
delovne izkušnje in navežejo stike s podjetji že v 
času študija. »Tako se naši študentje povezujejo s 

podjetniki, različnimi institucijami, ki so povezani 
predvsem z logistiko, transportom, pomorstvom, 
strojništvom in vendar ni nujno potrebno, da 
pridobivajo znanje samo iz teh smeri, če želijo, 
lahko poskusijo tudi kaj drugega, saj je pomembno, 
da pridobijo čim širši spekter znanja, predvsem 
praktičnega znanja,« je bila jasna Elen Twrdy, ki 
nam je ob tem zaupala, da so prav v okviru tega 
projekta študenti izdelali avtonomno jadrnico, 

izdelujejo aplikacijo za kolesarske poti, v okviru 
mednarodnega programa Interreg pa so študentje 
združili moči z italijanskimi in pripravili projekt 
MUSE, ki združuje partnerje v skupnih prizadevanjih 
za izboljšanje energetske učinkovitosti in zmanjšanje 
emisij CO2 v mobilnosti mednarodnih in lokalnih 
institucij, predvsem pa je cilj povečati strokovno 
znanje organov javne uprave pri vključevanju 
energetske učinkovitosti pri načrtovanju trajnostne 
mobilnosti, izboljšanju čezmejnega sodelovanja 
na teh področjih in izvajanju inovativnih storitev 
trajnostne mobilnosti.

V sklopu projekta izdelave aplikacije Kolesarske 
poti so študenti s pomočjo mentorjev pripravili 
ocenjevalne liste in nato s kolesi testirali in ocenjevali 
kolesarske poti po Obali, tako so zbirali informacije 
o kolesarski infrastrukturi ter o turistični ponudbi in 
možnosti kombiniranja uporabe kolesa še z drugimi 
možnostmi prevoza (avtobus, vlak ali ladja). Zbrani 
podatki so podlaga za pripravo spletne aplikacije, 
ki bi kolesarjem omogočila natančno načrtovanje 
planirane kolesarske poti. Kolesar bi na enem mestu 

dobil informacije: o zahtevnosti ture, konfiguraciji 
terena, naklonu, podlagi, možnosti postanka, 
turistični ponudbi, nevarnosti odseka in gostoti 
prometa na odseku. Torej, planiranje potovanja s 
kolesom bi postalo tako enostavno in učinkovito kot 
planiranje potovanja z avtomobilom.

»Bistvo povezovanja in sodelovanja z 
gospodarstveniki, različnimi institucijami kot tudi z 

drugimi fakultetami in med drugim tudi povezovanje 
na mednarodni ravni, je predvsem to, da študentje 
vidijo kaj teorija o kateri se učijo, pomeni v praksi. 
Vsi se namreč zavedamo kako zelo so pomembne 
izkušnje, ko iščemo zaposlitev ali pa poskušamo 
ustvariti popolnoma svoje podjetje, morda celo 
start-up,« je bila glede projektov izčrpna dekanja, 
ki je poleg tega izpostavila tudi povezovanje in 
sodelovanje med profesorji in študenti. Predstavitve 
in izkušnje s projektov, gostovanj, konferenc 
potekajo enkrat mesečno na neformalnih srečanjih 
raziskovalcev fakultete, ki smo jih poimenovali 
KAPPRA.

Izmenjava študentov in profesorjev
Fakulteta za pomorstvo in promet svojim 

študentom torej nudi zelo vzpodbudno okolje. 
Poleg naštetega pa imajo tudi možnost, da se 
udeležijo programa Erasmus + oziroma tako 
imenovane izmenjave. »Glede na to, da je naša 
fakulteta sestavni del Univerze v Ljubljani, imamo 
veliko možnosti prav na račun tega, da ima 

univerza sklenjenih kar nekaj krovnih pogodb 
z drugimi univerzami. Kar pomeni, da imamo 
zagotovljeno veliko mobilnost naših študentov, ki 
veliko priložnosti za izmenjavo dobijo predvsem 
v Španiji in na Kanarskih otokih (pomorci), prav 
tako gre veliko študentov na izmenjavo še na 
Češko, Slovaško in Poljsko (tehnologija – logistka). 
Veliko študentov v okviru Erasmusa + gostimo 
tudi pri nas. K nam pridejo predvsem iz Turčije, 
Poljske, Češke, Slovaške in Francije. Prav tako pa 
se mobilnosti udeležujejo tudi profesorji, asistenti 
in tudi strokovno osebje. . Pri nas tako gostimo 
profesorje iz vse Evrope, sicer pa smo v zadnjem 
času začeli sodelovati tudi s Kitajsko. Zadnji obisk 
kitajske delegacije se je tako odvil prejšnji mesec, 
ko smo se dogovorili, da bomo podpisali namero o 
sodelovanju tudi na nivoju univerze.«

Fakulteta je med drugim v začetku julija 
podpisala Sporazum o medsebojnem sodelovanju 
s podjetjem Actual I.T. d.d.   V sporazumu so 
opredelili sodelovanje na pedagoškem področju, 
zlasti prek vključevanja praktičnih znanj v pedagoški 

proces in vključevanja študentov  v delovno 
okolje, sodelovanje na raziskovalnem področju, 
predvsem pri prijavljanju, pridobivanju in izvajanju 
skupnih razvojno-raziskovalnih projektov ter 
sodelovanje pri vzpostavljanju materialnih pogojev 
za razvoj dobre poslovne prakse na področju 
informatike v pristaniških in logističnih skupnostih. 
Povezovanje  s sfero gospodarstva je za fakulteto 
namreč ključnega pomena, tako pri vzpostavljanju 
študijskih programov kot  za oblikovanja ustreznih  
kompetenc študentov.  
Sodelovanje z lokalno skupnostjo

Fakulteta za pomorstvo in promet uspešno 
sodeluje tudi z lokalno skupnostjo, tako v 
sodelovanju z občino Piran pripravljajo prometne 
študije v povezavi z umiritvijo prometa na obalnem 
območju, sicer pa v kratkem načrtujejo podaljšanje 
starega avstrijskega pomola v Portorožu. 

»Z občino že vrsto let sodelujemo odlično. 
Že nekaj časa imamo v delu projekt podaljšanja 
pomola, in sicer na območju starega avstrijskega 

pomola, ki stoji pri čolnarni v Portorožu, kar je 
za našo fakulteto nepogrešljivo, saj je Evropska 
agencija za varnost v morskem prometu zahtevala 
od Slovenije, da mora izobraževati pomorščake v 
skladu z mednarodno veljavnimi standardi (STCW). 
Eden od teh standardov je tudi ta, da moramo 
študente naučiti kako se v izrednih razmerah varno 
zapušča ladjo. Sohe (stojala na katerih so reševalni 
čolni oziroma nastavki po katerih z ladij spustijo 
reševalne čolne), na katerih študentje trenirajo, so 
za nas torej izjemnega pomena. Poskušali smo jih 
umestiti v prostor, tako da ne bi posegale v samo 
okolje, ovirale prometa in hkrati bi bile varne za 
izvedbo vaj. Tako smo poskušali v Portorožu pri 
skladiščih soli, v Kopru pri Upravi za pomorstvo 
in vendar nikjer nismo dobili dovolj prostora, da bi 
soha lahko varno stala in ne bi nikogar ovirala. Edina 
rešitev je torej stari avstrijski pomol. Tako smo za 
podaljšanje pridobili že vsa dovoljenja, med drugim 
tudi gradbeno. Ob vsem tem je bilo potrebno 
tesno sodelovanje z občino in za njen posluh smo 
vsekakor zelo hvaležni,« je bila jasna Twrdyjeva.

Ob tem je potrebno poudariti, da je bila na 
območju podaljšanja pomola izvedena arheološka 
raziskava, saj so bili na našem območju nekoč 
Rimljani, ki so za sabo pustili velik del kulturne 
dediščine, vendar so na območju, kjer želijo izvesti 
podaljšanje, našli le nekaj amfor. Nov pomol bo po 
besedah Elen Twrdy stal na pilotih, poleg tega pa 
ne bo posegal v starega. S starega pomola, ki bo še 
vedno odprt za kopalce, se bo namreč na novega 
prešlo preko mostička, še več, star avstrijski pomol 
bodo ohranili in obnovili ter tako ohranili ta košček 
kulturne dediščine, ki danes propada.

Fakulteta med drugim aktivno sodeluje pri 
nastajanju nekaterih gospodarskih projektov, 
povezanih z DARS-om, sicer pa profesorji 
sodelujejo pri evalvacijah že izvedenih državnih in 
lokalnih projektov, prav tako pa so aktivno vključeni 
v sodelovanje z Luko Koper, predvsem na področju 
maritimnih ureditev (kako ladje lahko vplujejo, 
kakšni morajo biti pomoli, globine, ko se privezujejo 
…)

Poleg tega fakulteta odlično sodeluje tudi s 
Pomorskim muzejem Sergeja Mašere, ki jim 
je v letošnjem letu predal v upravljanje plovilo 
poimenovano Istrski Topo (istrska različica 
tradicionalnega lesenega ribiškega plovila tipično 
plovilo za naše kraje), ki ga danes študentje lahko 
uporabljajo ter se ob tem spoznajo s plovbo in 
njenimi osnovami.
Športno aktivni

Sicer pa je po besedah Twrdyjeve, fakulteta poleg 
10 metrske jadrnice Solarije, ki je last fakultete že 
več let, nabavila še dve manjši, novi jadrnici in ob 
tem študentom ponudila izbirni predmet jadranje, 
ki je med drugim na voljo tudi študentom Univerze 
na Primorskem. Sicer pa se Fakulteta lahko pohvali 
z Akademskim jadralnim klubom, ponuja pa tudi 
druge športne aktivnosti, kot so veslanje, košarka, 
nogomet in odbojka. Športniki se večkrat pomerijo 
z ekipami Univerze na Primorskem v njihovi ligi, 
sicer pa tako Univerza v Ljubljani, katere del je 

Fakulteta za pomorstvo in promet, odlično sodeluje 
z Univerzo na Primorskem, tako na športnem, 
kulturnem kot tudi študijskem področju.

Kot je povedala dekanja, je to, da je fakulteta del 
Univerze v Ljubljani zanje zelo pomembno, saj gre 
za veliko univerzo z urejenim sistemom, ki bo letos 
decembra obeležila 100 obletnico delovanja.

Univerza v Ljubljani je bila ustanovljena leta 1919. 
Regent Aleksander Karađorđević je 23. julija 1919 
podpisal »Zakon o Univerzi Kraljestva Srbov, 
Hrvatov in Slovencev v Ljubljani«, današnji Univerzi v 
Ljubljani. Njene ustanovne članice so bile Filozofska 
fakulteta, Medicinska, Pravna, Tehniška in Teološka 
fakulteta. 31. avgusta 1919 je bilo s kraljevo odločbo 
imenovanih prvih 18 profesorjev Univerze. Za rojstni 
dan Univerze v Ljubljani štejemo 3. december 1919, 
ko je v tedanji deželni zbornici Kranjskega deželnega 
dvorca, kjer je še danes sedež Univerze v Ljubljani, 
slavist dr. France Ramovš predaval o historični 
gramatiki slovenskega jezika.

Ob tem je potrebno omeniti, da bo v naslednjem 
letu okrogli jubilej praznovala tudi Fakulteta za 
pomorstvo in promet. Obeležili bodo namreč 60 
let delovanja. Ob tem nam je Twrdyjeva zaupala, 
da je bila fakulteta na začetku ustanovljena kot 
samostojni visokošolski zavod za navtike in ladijske 
strojnike, vendar se je zelo kmalu pokazala potreba 
po kadru, ki bi delal v pristanišču (potrebovali so 
delavce, ki bi imeli znanje iz ekonomije, tehnologije, 
prava, statistike, prometa …) in se je Univerzi v 
Ljubljani priključila šele kasneje. Tako je danes na 
fakulteti največ študentov prav na prometnem 
oddelku. Letos so s prvimi prijavami na programe, 
ki jih fakulteta ponuja zelo zadovoljni, saj bodo 
po besedah dekanje zapolnili skoraj vsa razpisana 
mesta, več bi si želeli le ladijskih strojnikov, sicer pa 
se bodo po njenem mnenju mladi glede na trende 
tudi v prihodnosti odločali za poklice v logistiki 
in tehnologiji, sploh glede na vedenje, da velik 
delež (17 procentov) bruto domačega proizvoda v 
Sloveniji prihaja prav iz naslova prometa in logistike.

Tina Saražin

šolstvo

fakulteta za PoMorstvo in ProMet
Fakulteta za pomorstvo in promet Univerze v Ljubljani, ki deluje v Portorožu ima danes vseslovenski in tudi širši značaj v 
dodiplomskem izobraževanju univerzitetnih in visokošolskih strokovnih kadrov iz pomorstva in prometa, podiplomskem 
izobraževanju specialistov, magistrov in doktorjev prometnih znanosti ter znanstvenoraziskovalni dejavnosti v prometnih 
znanostih. Je fakulteta, ki sodeluje na mednarodnem parketu in se odlično povezuje tudi z lokalno skupnostjo. Pogovarjali 
smo se z dekanjo Elen Twrdy, ki živi in diha s fakulteto zadnjih 12 let, letos pa bo s prvim oktobrom dekanski stolček predala 
svojemu nasledniku izr.prof.dr. Petru Vidmarju.
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na Policijski upravi Koper so nam zaupali, 
da slovenska in italijanska policija skupaj 
ocenjujeta stanje ilegalnih migracij na 

skupni meji in se soočata s povečanjem števila 
nezakonitih migrantov, ki prihajajo iz regije 
Zahodnega Balkana. Uvedba mešanih patrulj 
vzdolž meje ne pomeni ponovnega nadzora v 
obliki mejnih kontrol. Skupne patrulje omogočajo 
lažje operativno sodelovanje, boljšo koordinacijo 
dela, znatno hitrejšo reakcijo pri zasledovanju 
pobeglih oseb in vozil ter njihovem prijetju, kot 
tudi istočasno pokrivanje meje na obeh straneh. 

»Pomemben del skupnega dela je tudi izmenjava 
strokovnih izkušenj, poglobitev sodelovanja 
in krepitev zaupanja. Mešane patrulje bodo 
pripomogle tudi k učinkovitemu varovanju 
državne meje s Hrvaško, saj  je  s  tem poslan jasen 
signal tihotapcem in potencialnim nezakonitim 
migrantom. Posledično pričakujemo vpliv k 
zmanjšanju privlačnosti te poti in posredno tudi 
na obseg migracij v regiji. Mešane patrulje bodo 
na podlagi podpisanega Izvedbenega protokola 
delovale do 30. septembra 2019. Po zaključku 
je predvidena evalvacija ukrepov in potrebe 
po podaljšanju ter morebitne modifikacije 
protokola,« so bili jasni na Policijski upravi Koper.

Slovenska policija je take oblike dela izvajala že 
z Avstrijo in Madžarsko, prav tako ima Italija že 
vzpostavljene mešane patrulje z vsemi sosednjimi 
državami (Avstrija, Švica, Francija).

Do 29. junija 2019 je Slovenska Policija 
obravnavala 5.306 ilegalnih prehodov meje (leta 
2018  -  3.612). V tem obdobju je od italijanskih 
varnostnih organov sprejela 146  tujcev, lani 158, 
med njimi je največ državljanov Afganistana, 
Alžirije in Pakistana.

Mešane patrulje delujejo štirikrat tedensko 
v 10-kilometrskem pasu ob državni meji z 
Italijansko republiko. »Na podlagi analiz tveganja 
smo se odločili, da bodo 3 mešane patrulje na 
območju, ki ga pokrivata PU Koper/Sektor mejne 
policije Trst in enkrat tedensko na območju PU 
Nova Gorica/Sektor mejne policije Gorica,« so 
zapisali na PU Koper. Mešano patruljiranje se 

izvaja tako, da se gostujoči policisti pridružijo 
domačim policistom. Vodja patrulje je vedno 
policist države, na katerem ozemlju  se izvaja 
patrulja. Policisti  skupaj z enim službenim 
vozilom opravljajo naloge predvsem na cestnih 
relacijah v smeri državne meje. Na določenih 
območjih bodo patruljirali tudi peš. Gostujoči 
policisti so v uniformah, policijskih pooblastil 
ne izvajajo. Domačim policistom pomagajo 
pri opazovanju in  izmenjavi informacije pri 
preprečevanju nezakonitih migracij. Nosijo tudi 
kratkocevno orožje, katerega pa lahko uporabijo 
le v silobranu.  

Na aktualno dogajanje v povezavi z 
migracijami in nedavnim obiskom italijanskega 
notranjega ministra Mattea Salvinija v Trstu, ki 
je o morebitnem zidu, žici, ograji na meji med 
Slovenijo in Italijo govoril kot o nekakšnem 
previdnostnem ukrepu in ob tem poudaril, da 
italijanska vlada želi poskrbeti, da razmere ne bi 
ušle izpod nadzora, njegove besede o zapiranju 
meja pa še kar ostajajo v zraku, se je odzval tudi 
predsednik države Borut Pahor, ki je na svojem 
Twitter profilu že pred časom zapisal: »Naposled 
je jasno, da posamezne države po lastni presoji 
sprejemajo ukrepe za zajezitev nezakonitih 
migracij. Če jih mi ne bomo sposobni zajeziti na 
južni meji, bodo ukrepali naši severni in zahodni 
sosedi na naši severni in zahodni meji. To ne 
velja samo za nas in naše sosede, ampak je to 
zdaj zaskrbljujoča praksa širše v Evropi. Zato je 
nujno, da ukrepamo tako, da bodo meje znotraj 
schengenskega prostora ostale odprte. Zato je 
s strateškega vidika jasno, da moramo okrepiti 
preprečevanje nezakonitih migracij na naši južni 
meji. Prav tako je v bran skupnim patruljam ob 
meji stopil tudi Miro Cerar, ki je pred dnevi v 
Bruslju odločno zavrnil zavajanje, da so skupne 
patrulje na slovensko-italijanski meji slabe in 
škodljive. Po njegovih besedah je prav nasprotno, 
s skupnimi patruljami preprečujejo uvedbo 
nadzora, kakršen je na meji z Avstrijo, tudi na 
meji z Italijo. 

Primož Vodnik

takoj je razumel probleme in pristopil k rešitvi. Krožišče, ki so ga 
dobili je trenutno začasno krožišče, vendar zaenkrat menijo, da je 
dobra rešitev. »Veliko se ukvarjamo s problemom divjadi na našem 

območju. Mogoče bomo celo testni zajček za neko novo prakso, ki bi se 
lahko v prihodnosti uveljavila. Vemo, da je divjadi vedno več, divjad prihaja 
v same urbane centre«, je pojasnil Gergeta. Po njegovih besedah Krajinski 
park Strunjan, ki meji na območje njihove KS, predstavlja idealen teritorij 
za živali, kjer se lahko poskrijejo in ponoči povzročajo veliko gospodarsko 
škodo. Vdirajo tudi na cestišča, kar predstavlja veliko nevarnost. »Ker je 
živali vedno več, smo sprejeli nekaj ukrepov in delamo na tem aktivno, 
nismo pa za neko nelogično odstreljevanje, zagovarjamo pravilen pristop, 
ki ga poznajo strokovnjaki, ki imajo možnost omejitve števila divjadi na 
tem območju«, je pojasnil predsednik KS Jagodje - Dobrava. Ob tem je 
izpostavil, da obstaja bojazen, da bi prišlo do kakšnega napada, saj živali 
prihajajo do kampa in tudi do hotela na Belvederju. 
Prodaja sadja ob cesti

»Veliko časa posvečamo problematiki, ki je vezana na tržni red, prodaja 
sadja in zelenjave ob cesti. Vsi vemo, da se to dogaja na črno. Zaenkrat smo 
neuspešni, ker je tukaj prepleteno veliko inšpekcijskih služb in nenazadnje 
država z zakonom«, je pojasnil Gergeta in nadaljeval: »Inšpekorji so sicer 
že bili, podjetje plača kazen in nato odpre slamnato podjetje, poleg tega 
ima  tržna inšpekcija svoje uradne postopke, ki trajajo precej časa. Menim, 
da bi morala biti prodaja kontrolirana in da se ne daje prednosti nekomu, 
ki je kupil sadje čez mejo in ga neustrezno skladišči in ga prodaja po neki 
blazni ceni«. Gergeta meni, da so lokalni izdelki izjemno dobri in kvalitetni, 
žal pa proizvajalci niso povezani, sami pa se ne znajo organizirati. »Vidim 
pomanjkanje kontrole in zakona in lahko se nam samo smejijo v obraz«, je 
zaključil.

Pošta v San Simonu zapira svoja vrata
Pošta Slovenije se je odločila, da bo z oktobrom zaprla svojo poslovalnico 

v San Simonu, kar je po mnenju predsednika KS Jagodje – Dobrava izjemno 
slaba odločitev. »Mi se bomo borili, da se to ne bi zgodilo. Smo mnenja, da 
če nam bo ostala samo pošta v centru Izole, to prinaša cel kup težav, tako 
za upokojence, ki takšne razdalje ne zmorejo prehoditi kot za tiste z avtom, 
ker ni dovolj prostora za parkiranje. Poleg tega bo še enkrat večja gneča, ki 
pa je že sedaj neznosna«, je prepričan Gergeta. Opozoril je, da samo ena 
pošta v kraju, kjer živi 16 – 17 tisoč ljudi, ni dovolj. Ob tem se sprašuje, kaj 
bo potem pomenilo ob štirih popoldne dvignit pošto in predvsem, kako 
dolgo bo to trajalo. Zato bo KS Jagodje – Dobrava organizirala zbiranje 
podpisov za ohranitev poštev na lokaciji v San Simonu in upajo, da si bo 
Pošta Slovenije premislila. 

Marko Pavlin

obala

skuPna skrb za 
varnost
Na podlagi Sporazuma med Vlado Republike Slovenije in Vlado Italijanske 
Republike o čezmejnem policijskem sodelovanju so slovenski in italijanski 
policisti 1. julija 2019 pričeli z izvajanjem skupnega patruljiranja z italijanskimi 
varnostnimi organi na skupni državni meji. Patruljiranje se izvaja na obeh straneh 
državne meje na območjih policijskih uprav Koper in Nova Gorica.

kraJevna skuPnost JaGoDJe - Dobrava 

aktivno 
rEšEvanjE TEžav 
PrebivalCev
Krajevno skupnost Jagodje-Dobrava je z lanskim letom prevzel novi predsednik 
Matjaž Gergeta. Zadovoljen je s člani sveta KS, saj so zelo aktivno pričeli z delom in že 
v prvem mesecu jim je uspelo, da so dobili krožišče pri Belvederju. Z zadovoljstvom 
je povedal, da je aktualni župan ljudski človek in zelo dostopen.

*15-kratne točke prejmete ob nakupu šamponov za lase ter predložitvi active beauty kartice.  
Aktivnost poteka od 30. 7. do 2. 9. 2019. Seznam izdelkov, ki sodelujejo v aktivnosti, najdete 
na www.dm-drogeriemarkt.si.

15X TOČKE  
OB NAKUPU 
ŠAMPONOV 

ZA LASE*

ZBIRAJTE TOČKE IN PRIHRANITE!

Slovenska vojska bo v ponedeljek na 
pomoč policiji pri varovanju državne meje 
poslala 35 dodatnih vojakov. Ti bodo v 
mešanih patruljah in opazovalnicah delovali 
na območju Policijske uprave Koper, pri 
svojem delu pa bodo med drugim uporabljali 
opremo za opazovanje in tudi oklepna 
vozila.
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Nahajamo se v krasnem, obzidnem, mediteranskem mestecu Piran, ki ga krasi 
bogata kulturna dediščina. Leta 1692 se je tu rodil znani violinist in skladatelj 
Giuseppe Tartini. Njegova rojstna hiša in osrednji trg, na katerem se le ta nahaja 
nosita njegovo ime. Na samem obrežju Pirana, v enkratni bližini morja Vas ena 
poleg druge pričakujeta družinski restavraciji PAVEL in PAVEL 2. Naj omenimo 
nekaj jedi pripravljenih na več načinov: ribe, jastogi, rarogi, škampi, školjke, ribji 
karpačo, tartufi, jedi iz prvovrstnega mesa in še mnogo drugih poslastic. Pregovor 
pravi, da se pri Pavlu vedno dobro jé. Veselimo se Vašega obiska.

Od decembra 2014 se v restavraciji Capra posvečamo ustvarjanju nepozabnih 
doživetij. Ne zadovoljimo se zgolj s tem, da se naša restavracija nahaja le 
nekaj korakov od morja, mi pa vam ob toplih dneh strežemo vrhunske jedi 
ob izbrani pijači na sončni terasi - zasledujemo popolnost. Naše poslanstvo je 
nuditi strankam celostno doživetje. Na prvem mestu s kombinacijo lokalno-
mediteranske kuhinje izpod taktirke Marje Černe ter z dosledno postrežbo, 
ki jo krasita kulinarično in enološko svetovanje. Z veseljem smo pokrovitelji 
rubrike o starih istrskih receptih v novem časopisu OBALAplus.

Restavracija Capra
Pristaniška ulica 3, 6000 Koper
Spletna stran: www.capra.si
E-mail: info@capra.si
Facebook naslov: CapraKoper
Instagram naslov: capra_restaurant

PokrovitelJi rubrike o istrski kulinariki

ko ljudje pomislijo na istrsko hrano so 
najverjetneje prva jed, ki jim pade na pamet 
fuži s tartufi. Vse konobe, turistične kmetije 

in boljše restavracije, ki dajo kaj nase, pripravljajo to 
jed. Malo drugače pa je, če želiš ta recept pripraviti 
pri nekomu doma in napisati o tem recept. Temu 
se ne gre čuditi, saj te istrske testenine z redkim 
črnim gomoljem niso niti približno poceni in ne 
ravno pogoste na domačih mizah. Za namen 
tega članka sem tako moral za nasvet povprašati 
profesionalnega chefa. Sarah se je veščin naučila 
od svojega očeta, danes jih pa še dodatno pili 
v večkrat nagrajeni in zelo priznani restavraciji, 
ki jo vodi. Zagovarja uporabo svežih in lokalnih 
sestavin. Predvsem v dokaj preprosti jedi, kot so 
fuži z tartufi. Pred mojim prihodom je pripravila 
testo za fuže, vmesila je belo moko, jajca, sol in 
olje, nato ga je ovila v plastično folijo in postavila 
v hladilnik za vsaj eno uro. Po obveznem počitku je 
sledilo fužanje. Razvaljano testo, ki ga je postavila 
na pomokan bombažni prt, je razrezala na približno 
dvo centimetrske kvadratke. Nato je spodnjo, 
pomokano stran, prijela za vogal in zvila okoli 
lesene paličke ter na sredini rahlo stisnila. Tako je 
nastal fuž. Gib je hitro in lično ponovila še nekajkrat 
tako, da je v roku petih minut imela pred seboj za 
dve porciji teh testenin. Omaka je silno enostavna, a 
zato nič kaj manj okusna. V ponev je dodala manjšo 
zajemalko goveje juhe in precejšen kos masla. Ko se 
je stopilo, je dodala žlico bele tartufate ter drobno 
naribani sveži črn tartuf. Medtem je v vreli osoljeni 
vodi skuhala fuže. Ko je bila omaka pripravljena, je 
v njo dala odcejene svaljke in večkrat premešala. 
Ko je bila vsaka testenina prevlečena z omako, jih 
je postregla v ogretih krožnikih. Kot zaključek jedi 
je na vrh naribala dobršno merico svežega tartufa, 
tokrat na lističe.

rok Dekorti

Fuži S črnim TarTuFom

sestavine
fuži
- 500 g moke
- Žlica tartufate iz belega tartufa
- 5 jajc
- 6 g soli
- 6 g olja
tartufova omaka
- Zajemalka goveje juhe
- 2 veliki žlici masla
- Gomolj črnega tartufa

Kljub temu, da sem že večkrat jedel fuže, me 
vsakič znova navdušijo s svojo preprostostjo, 
a obenem izjemnim okusom. Še posebej 
navdušujoče pa je biti poleg ob pripravi in imeti 
tako priliko za nadlegovanje kuharja z vprašanji 
in podvprašanji, ter pomagati pri izdelavi fužev. 
Sam sem zvil tri. Za vse odgovore, vpogled v 
izjemno kuhinjo in odličen recept, se Sarah lepo 
zahvaljujem. Zahvala gre tudi njenemu možu 
Adamu, ki je postregel odlično malvazijo, ob 
kateri je jed dobila še piko na i.

lastnik Matjaž Zakrajšek že dolga leta 
skrbi, ob pomoči partnerice Maje Kavšek, 
da delo v tej legendarni ustanovi poteka 

nemoteno. 
Redni gosti zahajajo predvsem v zadnji del, kjer 

se nahaja nekakšna »vip veža«, ki je namenjena 
kartanju, igranju šaha ali pa le druženju s prijatelji 
ob kozarcu mrzlega špricerja.

Nasploh je okolica z veliko zunanjo teraso 
nadvse prijetna. Kar me je že na začetku 
navdušilo je to, da je med pogovorom z lastnikom 
na večerjo prišla mlada družina. Matjaž je brez 
besed vstal in jim odnesel otroški stolček, kamor 
so lahko posedli najmlajšega člana družine.  

Matjaž je v gostilni pričel delati kot kuhar, 
nato je pred 20 leti zbral pogum, ki ga danes 
marsikomu primanjkuje, in restavracijo odkupil. 
Nato se je delo šele začelo. Kot vsak gostinec, 
ki da kaj nase, tudi Matjaž od jutra do večera 
budno spremlja dogajanje v gostilni, medtem ko 
Maja vodi kuhinjo na strokovni ravni. Pri Matjažu, 
kot lokalni obiskovalci imenujejo restavracijo, je 
jedilnik izjemno pester. 

V jutranjem času strežejo malice: odlična jetra, 
razne jedi na žlico... Tipično slovensko hrano, ki 
da delavcu moč, da se spopade z vsakodnevnimi 
križi in težavami.  Kot se ob taki hrani spodobi, 
poleg postrežejo domač kruh, ki ga z veliko 
ljubezni pripravljajo v njihovi kuhinji. Če pa si kdo 
zaželi bogatejšega obeda, ne bo ostal razočaran. 
Ko odpremo jedilnik ugotovimo, da izbor ne bo 
pustil ravnodušnega niti najbolj zahtevnega jedca. 
Kosilo ali večerjo je najbolje začeti s kakšnimi 
testeninami ali rižoto, pri katerih se pozna vpliv 
italijanske kuhinje, nadaljujemo pa lahko z ribami 
ali mesnimi jedmi. Bifteki, tagliata, ramstek ali 

šefova specialiteta, biftek s pršutom in jajcem 
so le nekatere mesne dobrote, ki jih Maja 
pripravlja v kuhinji. Za manj pogumne pripravijo 
tudi perutnino na žaru, ražnjiče ali zlato-rjavo 
zapečene dunajske zrezke. 

Če bi se radi razvajali oziroma nagradili za 
določen življenjski uspeh, si lahko naročite 
testenine s tartufi ali sočen biftek, prekrit s tem 
črnim istrskim zlatom. Med vikendi prižgejo 
veliko pečico, v kateri gospodar speče celega 
odojka ali jagenjčka.  

Postrežejo vam tudi slastne morske specialitete. 
Na krožnik boste dobili orade, brancine, morske 
liste, vse sveže ulovljene v Jadranskem morju in 
z ljubeznijo pripravljene pri Matjažu in Maji na 
Belem Križu.  Ocvrejo vam tudi kalamare ali 
pripravijo zelo okusne morske sadeže. Škampi na 
žaru so odlični! 

Ob vseh dobrotah boste sicer s težavo našli 
prostor za nekaj sladkega, a vseeno se potrudite 
in naročite sladico dneva. Ne bo vam žal!

Med mojim obiskom je bila terasa polna, od 
stalnih gostov do turistov s celega sveta, ki so se, 
kljub temu da se ne nahaja v centru Portoroža ali 
Pirana, brez težav potrudili in se tako ali drugače 
povzpeli na Beli Križ. Nadvse prijetna gostilna, 
kjer ti postrežejo z nasmehom, dobro domačo 
hrano in prijaznimi cenami. Skoraj preveč 
prijaznimi...

Torej, če se nahajate na Obali, želite nekaj 
dobrega pojesti ali ob partiji briškole pokramljati 
s prijatelji, bosta Maja in Matjaž lepo poskrbela 
za vas in vaše želje.

Rok Dekorti

GoSTilna bEli Križ

pri maTjažu na 
bElEm Križu
Gostilna Beli Križ je odkar pomnim znano pribežališče Portorožanov. Nahaja se 
na belokriški cesti 15 med Portorožem in Piranom.
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sašo MeJak

vrt v avGustu
roMina salvi

Kaj nam Sporoča bolEčina

Romina Salvi
naturopatinja
Natropatski center Aureus
Hotel Laguna Strunjan
www.naturopatija.si
naturopatski.center@gmail.com
gsm: 040 371190
Vse informacije v besedilu so zgolj informativnega značaja 
in niso namenjene kot nadomestilo za nasvete osebnega 
zdravnika ali drugega zdravstvenega osebja, prav tako 
ne morejo biti nadomestilo za ustrezno zdravstveno 
pomoč, zdravniško diagnozo ali zdravniški nasvet, saj 
niso izrecno potrjene s strani zdravstvenih organov in 
zato zanje ne moremo prevzemati odgovornosti.

kronične Bolečine, fibromialgija 
(bolečinsko stanje neznanega izvora), 
glavoboli, bolečine v hrbtu, vratu, ramenih, 

kolenih… tovrstna stanja so že tako razširjena, 
da se jih v medicinskih besedilih označuje že za 
“epidemijo”. European Pain Federtion navaja, da 
za kronično bolečino trpi že vsak peti Evropejec. 

Osebe s kronično bolečino doživljajo pravi 
pekel, saj je bolečina prva stvar, s katero se 
zjutraj zbudijo in zadnja, preden zaspijo, to pa 
potegne za sabo veliko porabo protibolečinskih 
in uspavalnih sredstev, ki  v telesu povzročajo še 
dodatne škodljive stranske učinke.

Obravnava bolečin s protibolečinskimi sredstvi 
le redkokdaj privede do odprave problema, 
čeprav se včasih tudi to lahko zgodi, v kolikor 
vzrok za bolečino medtem mine. Pogosto pa na 
ta način ne pridemo do dokončne rešitve, saj je 
vzrok za nastanek bolečin v mnogih primerih 
duševne narave. Vedno večje število zdravnikov, 
na osnovi svojih izkušenj potrjuje stališče, da pri 
osebah, ki niso bile poškodovane ali prekomerno 
fizično obremenjene, do mišičnih napetosti in 
drugih bolečin lahko pride zaradi nezavednih, 
bolečih, potlačenih, pogosto nezavednih čustev 
ali dolgotrajnih čustvenih obremenitev.

Psiha in telo sta v neprestani interakciji in 
delujeta sinhrono, zato bolečine ne smemo 
obravnavati kot “sovražnika”, temveč kot 
sporočilo telesa. Ko je na telesu prisotnih več 

različnih bolečin, jih v naturopatiji pogosto 
obravnavamo ločeno, saj ima lahko bolečina 
na različnih tkivih, različen psihološki vzvod, ki 
je lahko pri enaki bolečini za vsakega človeka 
drugačen (vsak človek je edinstven). Skoraj 
vedno pa gre za proces reparacije določenih 
tkiv, ki pogosto zahteva počitek ali vsaj začasno 
mirovanje in če bolečino zanemarjamo ali jo 
želimo za vsako ceno zatreti, ne da bi skušali 
odpraviti vzrok, se kaj rado zgodi, da bolečina 
postane kronična. Zanimivo pri tem je, da če 
svoje stiske doživljamo izrazito osamljeno in 
izolirano, brez nikakršne podpore bližnjih, so 
bolečine lahko še izrazitejše in bolj razširjene.

Izhod iz kroničnih bolečinskih stanj pogosto 
poteka počasi, saj se je treba za prave rezultate 
lotiti vzrokov in prepoznati nezavedne 
psihološke vzvode. Na voljo imamo tudi razna 
naravna sredstva, ki lahko bolečine omilijo. Tu 
mislim na pravilno prehrano (razstrupljanje, 
uravnavanje pH vrednosti idr.) v kombinaciji z 
naravnimi prehranskimi dodatki in zelišči, ki 
v telesu zmanjšajo vnetja (kurkuma, kajenski 
poper, ingver, vražji krempelj, pegasti badelj, 
rožmarin, peteršilj in mnoga druga), pa tudi 
razne neinvazivne protibolečinske obravnave, 
vaje in meditacijo. Eno z drugim skoraj zagotovo 
prinese olajšanje, veliko vlogo pri uspehu pa ima 
pripravljenost prizadete osebe, da spremeni 
določene ustaljene navade, ki ji škodijo.

PoletJe

nekoga, ki nas je razočaral, prizadel, izdal, 
nekoga, ki nas je prevaral, nekoga, ki ne 
dosega naših pričakovanj, nekoga, ki preveč 

pije, ki zmerja, je nasilen, nekoga, ki je človek v svojem 
bistvu, a razvalina za zunanji svet, je včasih težko imeti 
rad. Ampak kaj, ko pa so to naši bratje, očetje, mame, 
partnerice, partnerji, prijatelji? Kako imeti rad te 
ljudi? Kako povedati resnico, če ga občuduje cel svet, 
a le jaz živim z njim in poznam njegovo drugo plat? 

Vse prevečkrat pozabimo, da čeprav nam ni lahko 
živeti s temi ljudmi, so tako oni kot smo mi, vredni 
ljubezni. Pravzaprav včasih tudi ni lahko živeti z nami. 
Zakaj smo torej tako ostro nastrojeni proti takim in 
drugačnim? Zaradi tega, kar nas ob teh ljudeh nekaj 
boli. Mogoče se počutimo nepomembno, zamenjano, 
nespoštovano, žalostno, osramočeno in jezno. In v 
resnici ne bežimo od ljudi, niso naporni naši bratje, 
očetje, mame, partnerji. Naporno je vse to, kar 
čutimo ob njih. Od tega bežimo. Vsa ta čustva je 

težko vzljubiti. In v tem vas niti ne obsojam. Tudi sama 
bi včasih najraje od česa zbežala, ampak se trudim, 
da nikoli ne zbežim od ljudi, kajti ljudje potrebujejo 
vedeti, da jih ima nekdo resnično rad. Da je za nekoga 
vredno, da obstajamo. 

Rumi je rekel, da naša naloga ni v tem, da iščemo 
ljubezen, ampak da iščemo in najdemo vse prepreke 
v sebi, ki smo jih zgradili zoper ljubezen. Če bi vas 
torej danes želela opomniti na to, kako imeti nekoga 
rad, bi vam svetovala, da najprej v sebi poiščete tisto 
kar boli, objamete, potolažite, potem pa se zazrete 
še v oči vaših najbližjih, ki vas potrebujejo in jim z 
vsem srcem poveste, da jih imate radi in da je tudi 
zaradi njih vaše življenje lepše. Povejte ljudem zakaj jih 
cenite in pozabite za en dan na njihove slabe plati. In 
obljubim vam, da boste s tem osrečili sebe, če boste 
storili to iskreno in brez pričakovanj. 
Imejte se radi vam z ljubeznijo sporočam,

Eva Erpič 

Prišel je avgust, mesec, v katerem nas lahko 
še pošteno pregreva. S prvim dežjem sredi 
meseca  pa začnejo temperature padati, 

narava dobiva spet njeno pravo barvo, rastline 
na naših vrtovih pa spet padejo v ciklus pravilne 
vegetacije. Prva naloga na naših vrtovih v avgustu 
je pravilna oskrba rastlin z vodo. Po vročem 
dnevu je zelo dobro,  da zalivamo pozno zvečer, 
še bolje zgodaj zjutraj. Naše zelenjavne gredice 
nas še vedno na polno obdarjajo  z dozorelimi 
plodovi  melancanov, paradižnikov,  paprike, 
feferonov, ohrovta, zelja, melon, lubenic, 
kumaric ...

Na izpraznjene dele vrta lahko posejemo 
motovilec, špinačo, solate, zimske radiče, 
posadimo lahko sadike  brokolija, cvetače, 
kitajskega zelja, solate endivije,  zimskega pora.  
Lahko posadimo tudi krompir, tako da bomo 
lahko za božično večerjo imeli svoj mladi krompir.

Gredice, ki ostanejo prazne, lahko zasejemo 
z rastlinami za zeleno gnojenje, ki jih bomo 
spomladi prekopali in zadelali v zemljo.

Zeliščni vrt
V zeliščnem vrtu se ukvarjamo z nabiranjem 

zelišč. Nabiramo predvsem meliso, timijan, 
origano. V zimskih časih jih bomo s pridom 
uporabili.  Poskrbimo, da so shranjene pravilno. 
Lahko jih meljemo, drobimo in jih pospravimo 
papirnate vrečke, v katerih ne bodo izgubile 
svojih učinkov.  Lahko jih tudi zamrznemo. 
Shranjujemo jih lahko tudi v kisu, olju, soli. Kis 
lahko odišavimo z  baziliko.  Tudi v avgustu 
poskrbimo, da redno odstranjujemo plevel, ki 
raste med rastlinami.

Sadni vrt
V sadnem vrtu  avgusta pobiramo sadje za 

takojšnjo porabo. Opravljamo rez bohotivk 
(redčimo krošnjo), opravimo  obrezovanje 
koščičarjev (češnja, marelica, višnja …).  V avgustu 
presajamo in dodatno sadimo sadike jagod.  
Pazljivi moramo biti, ker ima  plitke korenine in 
jih zato ne smemo zadelati pregloboko.

Okrasni vrt
Okrasni vrt tudi avgusta poka s cvetjem. 

Enoletnice so, s pravilno oskrbo, v tem mesecu 
prelepe. Pri enoletnicah in tudi pri trajnicah je 
pomembno, da jim odstranjujemo vse odcvetele 
cvetove, kajti s tem spodbudimo, da bodo nastali 
novi cvetovi.  Vrtnicam je potrebno to početi ves 
čas, kajti s tvorbo semen bi  rastlina hirala. Čas 
je za obrezovanje igličaste  žive  meje (leylandi, 
thuya, ciprese). Pomembno pri rezanju je, da 
mora ostati spodnji del ciprese še vedno na 
svetlobi. Poskrbimo tudi, da smo v tem času čim 
več v tem delu vrta in da uživamo.

Travne površine
Travne površine v avgustu še vedno kosimo 

višje, to je na višini 5 cm, da jih ne bi prizadele 
visoke temperatura in s tem tudi suša.  Vedno je 
treba pokošeno travo odstraniti. Tisti, ki imate 
na travnikih »pleše«, je konec avgusta primeren 
čas za setev na novo in regeneracijo travne ruše.

Eva Erpič 

kako te iMeti raD? 

Eva Erpič
zakonska in družinska terapevtka 
Uni. Dipl. soc. delavka
info@evaerpic.si
041/410-843
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Oven
Mlada luna v Levu ima koristne novosti za samske. 
Nove osebe vam bodo oprle drugačna življenjska 
obzorja. Ključna oseba bo dramatično vplivala 
na vaše zasebno življenje. Vezani, ki vam sedaj 
škriplje v zakonu, bodite previdni  in strpni, da si 
po nepotrebnem ne zapletete življenja. Enak nasvet 
velja za poslovni del.  Morda razmišljate o novi službi? 
Ponudila se vam bo priložnost, zato vam tudi finančno 
dobro kaže. Izkoristite polno luno 15. za najbolj 
zahtevne načrte, ne glede na proste dni. Kar zadeva 
zdravje, boste največ koristnega naredili, če si boste 
vzeli čas za telesne aktivnosti. Odlična kondicija vam 
pride prav predvsem v drugem delu meseca.  

BIK
Začetni mlaj  vam ni naklonjen, s tehtnim premislekom 
vlagajte denar v trajne dobrine, kot so prodaje ali  
nakupi nepremičnine! Previdnost pri vlaganju denarja, 
nakupu ali prodaji! Še vedno samski? Sedaj imate 
priložnost narediti  nekaj  zase tudi na tem področju. 
Od 22. vam bo Venera spet  naklonjena. Dobro 
postavljena pa vam bo nasula nekaj več denarja na 
vaš kronično  prazen račun. Enako odlično priložnost 
ugodnega delovanja planetov uporabite za širitev 
posla! Zadnje čase ni bilo vse tako, kot bi si želeli. Vaših 
pet minut pa boste lahko aktivirali do 11. avgusta. Če 
jo zamudite, imate rezervni termin 22.! Zdravje vam 
je v zadnjem času malce pešalo, zato naredite nekaj 
zase. Post vam bo koristil, če ga zastavite okrog 23. 
avgusta.  Razstrupite se!

DVOJČEK
Kar nekaj ugodnih priložnosti  se vam kaže. Imate dolg 
povezan s študijem. Uspešni boste pri oddaji pisnega 
dela, naj bo to diploma ali pa doktorat. Odličen 
začetek novega meseca bo za vas spodbuda za še večje 
izzive. Začetek meseca vam obeta odlične rezultate. 
Ste v trdnem odnosu, obenem pa je za vas pomembna 
svoboda. Pogovorite se s partnerjem in videli boste, 
da bo poslej vse lažje in bolj enostavno. Veliko boste 
poslovno sodelovali  z drugimi, a to seveda ne bo čisto 
enostavno. Dostop do denarja obdržite zase, da ne bi 
prišlo do neljubih zapletov!  

RAK
Na začetku meseca opravite manj zahtevne zadeve. 
Če ste vezani, morate najprej urediti odnose doma. 
Partnerja ne smete zanemarjati, saj lahko na ta način 
iz  nepomembnega prepira hitro lahko nastane hud 
zaplet! Spoznali boste, da je podpora domačih, 
predvsem partnerja, izjemno dragocena.  Družina 
terja velike odgovornosti in obveznosti, zato v vaše 
projekte vključite tudi nasprotno stran. V drugi 
polovici meseca boste poslovno aktivni in bistveno 
bolj uspešni. Res je, da denarja ne bo na pretek, toda 
vseeno boste zaslužili več, kot ste načrtovali. Počutje 
in zdravje bo zadovoljivo.

LEV
Mlaj na vašem soncu vam odpre mnoga prej zaprta 
vrata. Vaši drzni projekti in prave poteze bodo 
navduševale. Novi delovni podvigi vas bodo »pognali« 
visoko med poslovne zvezde. Delo si boste izjemno 
dobro in domiselno organizirali, tako da bodo tudi 
rezultati drugim jemali dih. Tako bo vse do 22., s 
poudarkom  na 15.! Samski Levi boste prišli na svoj 
račun. Ljubljeno osebo  boste srečali tam, kjer sploh 
tega ne bi pričakovali. Ni izključeno, da boste svojo 
srečo nadgradili v zrelo in pravo partnerstvo. Vrhunski 
rezultati bodo  pozitivno vplivali tudi na vaše počutje 
in na odlično zdravstveno sliko. Resne pogovore o 
selitvi ali nakupu nepremičnine pričnite po 23.

DevICA
Prve dni meseca se ne lotevajte zahtevnih poslovnih 
in finančnih transakcij! Do sredine meseca se 
potrudite urediti družinski zaplet, da se težave ne 
bodo prenesle še v poslovni del življenja. Samskim se 
obeta srečanje, ki lahko  pomeni več, kot bo kazalo na 
začetku. Poskrbite za svoje zdravje, več gibanja  vam 
bo koristilo, posebej če boste medtem poslušali svoje 
telo. Zasebno se bo prepletlo s poslovnim, zato imejte 
finance pod nadzorom. Ne zaupajte  vseh poslovnih 
skrivnosti drugim. Če ste načrtovali nepremičninske 
transakcije, jih umestite pod okrilje  Bikove  lune, ki 
bo nastopila po 21. 

TeHTnICA 
Življenje si boste uredili tako, da se boste skupaj z vam 
pomembnimi  osebami odlično ujeli. Zadovoljni boste 
z rezultati svojega in timskega dela, kar se bo poznalo 
tudi na finančnem področju. Za večji nakup si izberite 
11. ali 12. avgust! Opazili ste, da ste najbolj uspešni 
takrat, ko ste srečni. To bodo  dnevi lune v Ovnu, 
in sicer med 19. in 25.! Mlajši vedite, da vas lahko 
sredi meseca zanese tako, da boste čisto zmedeni.  
Za študij, uspešno delo, čarobno  ljubezen, izjemen 
poslovni uspeh bosta poskrbela Venera  in Mars, 
zato le uporabite njun ugoden vpliv. Konec meseca 
rezervirajte za morebiten nakup novega vozila. Od 
sredine meseca boste lažje »skladiščili« naučeno snov 
in tako nadoknadili študijsko zamudo.

ŠKORPIJOn
Tudi vi si želite poletne romance, takoj ko utegnete 
odložiti svoje delo. Čas je, da se posvetite spoznavanju 
in navezovanju novih stikov. Vas mika, da bi preuredili, 
obnovili stanovanje, kupili nov dom ali poslovni 
prostor?  Začetek projekta umestite med 7. in 15.! 
Imate v načrtu reklamiranje, zagon novega  izdelka? 
Reklamo za vaše izdelke pošljite v eter 7. ali 8. Za 
samske pride ljubezen na vrsto od sredine meseca 
naprej. Kljub začetni negotovosti, se bo  vajino 
druženje prelilo v nekaj več. Izjemno dobro se boste 
počutili ves mesec!

 

STRELEC
Pod vam naklonjeno mlado luno v Levu boste 
uspešno zagnali nov mesec, posebej v poslovnem 
delu. Med uspehe boste lahko všteli promocijski 
vstop  novega artikla med 5. in 8.! Za ostale Strelce, 
ki imate misli usmerjene v zasebno življenje, bodo 
sredi meseca zvezde zaigrale ljubezensko simfonijo, 
počasi se boste poslovili od vašega svobodnega načina 
življenja. Med urejanje zasebnega šteje tudi pisanje 
pomembnih pogodb, oporok in uradnih zapisov pri 
notarju. V času padajoče lune bo vse zapisano tako, 
da bo prav za obe strani. V primeru, da imate v 
načrtu preureditev stanovanja, poslovnega  prostora 
ali nakup nepremičnine, je najbolj ustrezna padajoča 
luna po 15.!  Usihajočo luno uporabite tudi za bolj 
zahtevne posege v telo, manjše operacije ali za obisk 
zobozdravnika. 

KOZOROG
V vašem rednem urniku je delo po navadi na prvem 
mestu. Toda glede na mlad mesec v Levu je modro 
zamenjati  vrstni red, zato postavite sebe in zasebno 
življenje na prvo mesto. Med ta »opravila« sodi tudi 
urejanje  medsebojnih odnosov, kar se bo izkazalo 
za nujno potrebno. Čeprav znate živeti sami, pride 
čas, ko si boste zaželeli bližino sočloveka. Celo manj 
mladim se lahko zgodi ljubezen, zato bo srečanje, ki 
se bo zgodilo med 21. in 23. za vas pomembno bolj, 
kot mislite. Vas že dolgo mika nakup nepremičnine?  
Zadovoljni boste z opravljenim nakupom. Vse 
vaše poslovne poteze opravljene med 5. in 8. bodo 
ustrezne in brez napak. Uradne papirje urejajte  po 
15., ko bo luna vstopila v padajočo fazo. 

vODnAR
V varnem objemu Jupitra si lahko privoščite tudi bolj 
drzne poslovne poteze, povezane z višjim osebnim 
vložkom. Uradne posle pri odvetniku in notarju 
poskušajte opraviti po 15. Vodnarji znate živeti v 
svojem svetu in tudi tokrat  si boste vzeli čas za osebno 
plat življenja. Velja tako za mlade, kot tudi mlade po 
srcu. Prav slednji spoznavate, da je naravno zdravilo za 
vse zdravstvene tegobe dobra volja in ljubezen in ne 
tablete! Pravilna umestitev vseh novih začetkov med 
5. in 8. prinaša odlične poslovne rezultate. V drugem 
delu meseca se vam obeta še ena poslovna priložnost, 
promocijo pa začnite po 21.! Pametno zapravljajte 
svoje denarne zaloge. Dobro se boste počutili med 
bližnjimi, zamere bodo zglajene.

 RIBI
Nov mesec začnite z odmikom iz poslovnih dogajanj, 
tako se boste izognili morebitnim napačnim 
odločitvam. Zamujeno boste hitro nadomestili z 
najbolj drzno poslovno potezo v tem letu, ki vam 
bo prinesla zajeten kup denarja, če jo boste uradno 
zaključili po 15.! Če ste v mislih prodajo, oddajte oglas 
med 5. in 8. ali pa po 23.! Vaše življenje ni sestavljeno 
samo iz skrbi in dela, ampak ima tudi lepše zgodbe 
in ena takšnih je ljubezen. Eni že imate svojo drugo  
polovico, ki ste jo zadnje tedne zapostavljali. Sedaj 
je napočil čas, da vajino zgodbo osvežite. To boste v 
teh toplih dneh zlahka opravili na vaš način, tako da 
bosta oba zadovoljna. Nekaj dobrega naredite tudi za 
sebe in svoje počutje. Post po 15. avgustu bo naredil 
čudeže.

HoroskoP avGust

astro.roza@gmail.com
041 696 809

Načrtujete prodajo svoje nepremičnine?
HITRO, STROKOVNO IN ZANESLJIVO.

info@obala-nepremicnine.si
www.obala-nepremicnine.si

Obala 16, 6320 Portorož
T: 041 35 22 00

nEprEmičninE

poSojilo Za nEprEmičnino
ljudje, ki se zadolžujejo z bančnim 

posojilom, kar je pri nepremičninah zelo 
pogosto, navadno dobijo posojilo, ki je 

zavarovano z vpisom hipoteke. Ob rednem 
plačilu mesečnih obrokov se težko zgodi, da 
nekdo ne bi uspel plačati svojih obveznosti …

Kljub temu vedno obstaja možnost, da se 
življenjske okoliščine spremenijo, saj se kaj hitro 
lahko zgodi, da ljudje izgubijo službo in redni 
prihodek ali ostanejo brez partnerja. In prav to 
so tisti mejniki, ko so ljudje včasih enostavno 
primorani prodati svoje nepremičnine, ki so še 
vedno pod hipoteko.

V kolikor se prodaja nepremičnina, ki je 
obremenjena s hipoteko, je pri prodaji ključno, 
da prodajna cena, ki jo je možno doseči na trgu, 
ne presega vrednosti bremena. Prodajalec, ki 
prodaja nepremičnino pod hipoteko, nikakor 
ne sme dobiti manj denarja, kot je vredno 
zavarovanje oziroma kot je vknjižena hipoteka. V 
nasprotnem primeru se nepremičnine v osnovi ne 
bi dalo prodati oziroma je za tako nepremičnino 
zelo težko najti kupca. 

Seveda lahko obstaja tudi možnost, da se hišo 
proda skupaj s hipoteko, vendar danes ni veliko 
»junakov«, ki bi tako nepremičnino kupili in nato 
odplačevali tujo hipoteko.

Včasih je bilo celo možno, da je kupec 
nepremičnino s hipoteko kupil, in sicer tako, 
da je ob nakupu pridobil soglasje hipotekarnega 
upnika in ne le dolžnika. Danes na trgu velja, da 

nepremičnino s hipoteko sicer lahko kupimo 
brez soglasja hipotekarnega upnika, saj so v 
zemljiški knjigi pregledno zapisana vsa bremena 
in morebitni spori. 

Najpogosteje se banko upnico zaprosi za 
obračun stanja kredita zavarovanega s kupnino, 
ki ga v celoti plača kupec v imenu prodajalca iz 
naslova dogovorjene kupnine, ko je hkrati tudi 
povsem prepričan o poplačilu in izbrisu vknjižene 
hipoteke na predmetu nakupa.

Kupec lahko dogovorno zmanjša kupnino za 
višino dolga, ki je zavarovan z vknjižbo hipoteke 
v zemljiški knjigi, medtem ko vknjižena hipoteka 
postane dolg kupca, o čemer je potrebno 
obvestiti hipotekarnega upnika. 

Možna rešitev je tudi ta, da se kupec ob 
nakupu take nepremičnine dogovori z banko 
upnico o prevzemu kredita in sam dalje plačuje 
mesečne obveznosti iz naslova prevzetega 
posojila, zavarovanega s hipoteko, vendar kot 
sem že omenil na začetku, je to zelo redko in je 
nepremičnine s hipoteko običajno težko prodati.

Kljub temu v naši posredniški družbi Obala 
nepremičnine vedno poskrbimo, da so naše 
stranke zadovoljne, predvsem pa da tudi kočljive 
prodaje, kot je lahko prodaja nepremičnin s 
hipoteko, potekajo gladko, nemoteno in brez 
zapletov. Našim strankam smo vedno na voljo, 
jim z veseljem svetujemo in pomagamo, ko se 
znajdejo v zagati.

Obala nepremičnine d.o.o.
Obala 16, 6320 Portorož

Tel 05 674 10 30, Mob 041 35 22 00
info@obala-nepremicnine.si

VBS d.o.o. Portorož
Obala 125, 6320 Portorož

tel.: 05/677-85-80
GSM: 031/637-176

e-mail: bogdan@vbs.sigeodetske storitve d.o.o. Portorož



DNEVNO SVEŽI SUSHI 

KOPER

NOVO
PRI NAS

Zapelji v novo dobo. Izberi hibridno moč.

NOVA COROLLA

Nova Corolla je na voljo v karoserijskih izvedbah kombilimuzina, karavan in limuzina. Ponaša se s hibridno tehnologijo 
naslednje generacije, ki jo odlikuje edinstvena kombinacija zmogljivosti, učinkovitosti in nizke ravni izpustov.

TOYOTA-JEREB.SI

Povprečna poraba goriva za vozila Corolla: od 3,2 do 6,0 l/100km in emisije CO₂: od 76 do 138 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6 AG. Emisije NOx: 
od 3,0 do 30,8 mg/km. Ogljikov dioksid (CO₂) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega 
zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam 
prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Slika je simbolična. 

CENTER JEREB
Polje 9b, Izola
(05) 616 80 01


